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W podziękowaniu 
za dar wolności

Daniel Wachowski

Przed południem na gro-
bach Ignacego Włodzimie-
rza Garbolewskiego oraz 
obrońcy miasta z września 
1939 roku majora Feliksa 
Kozubowskiego, spoczywa-
jących na cmentarzu para-
fi alnym przy ul. Traugutta, 
delegacje władz samorządo-
wych i wojska złożyły kwia-
ty. Później przed Komendą 
Powiatową Państwowej Stra-
ży Pożarnej na maszt pod-
niesiono fl agę państwową, 
odegrano hymn, odczytano 
apel pamięci, oddano salwę 
honorową. Kwiaty złożono 
pod popiersiem ojca polskiej 
niepodległości, od 1928 roku 
Honorowego Obywatela So-

chaczewa, marszałka Józe-
fa Piłsudskiego i pod tablicą 
upamiętniającą sochaczew-
skich strażaków, którzy w 
dziele odzyskania niepodle-
głości odegrali szczególnie 
znaczącą rolę.

Burmistrz i starosta ode-
brali od harcerzy symbo-
liczny Ogień Niepodległości 
przywieziony harcerską szta-
fetą z Wołynia na obchody 
104. rocznicy niepodległo-
ści. Od ponad 20 lat na Wo-
łyń wyrusza sztafeta rowero-
wa po Ogień Niepodległości. 
Zapalony płomień przypo-
mina drogę Legionów Pił-
sudskiego do Wolnej Polski. 
Ogień trafi a na centralne ob-
chody Święta Niepodległo-
ści w Warszawie, a po drodze 

odbierany jest przez harcerzy 
z wielu miejscowości. W jego 
przekazywanie i składanie w 
miejscach pamięci narodo-
wej angażują się również ma-
zowieckie hufce, w tym Hu-
fi ec ZHP Sochaczew.

Przed pomnikiem mar-
szałka   głos   zabrał   Piotr 
Osiecki. Burmistrz przypo-
mniał, że kolejny raz spo-
tykamy się, aby oddać hołd 
tym wszystkim, którzy za-
równo w wymiarze pań-
stwowym, jak i lokalnym, 
przyczyni się do tego, że Pol-
ska po 123 latach niewoli po-
wróciła na mapy Europy i 
świata. 

- Widzimy postaci ojców 
założycieli – marszałka Pił-
sudskiego, Romana Dmow-

skiego, Ignacego Paderew-
skiego, Wincentego Witosa. 
Widzimy przede wszystkim 
ich dokonania. Oni nie sta-
rali się przypodobać wiel-
kim tego świata, ale twardo 
walczyli o granice Rzeczy-
pospolitej. Ich celem nie 
były międzynarodowe ka-
riery. Wręcz przeciwnie – 
cały swój dotychczasowy 
dorobek zawodowy, nauko-
wy, artystyczny i fi nanso-
wy oddawali do dyspozycji 
Rzeczypospolitej. Widzimy 
postacie naszych lokalnych 
bohaterów, strażaków, ich 
odwagę i odpowiedzialność 
za losy rodzącego się pań-
stwa. Ta odwaga pozwoli im 
wyzwolić Sochaczew od nie-
mieckiej okupacji - mówił.

Bohaterami   tamtych 
czasów nazwał polskie ro-
dziny, bo to w nich prze-
chowała się polskość.

- Oni nie zadawali so-
bie pytania, co ta przy-
szła, odrodzona Polska ma 
mi dać. Oni zadawali sobie 
inne pytanie – co jeszcze, 
ukochana ojczyzno, może-
my ci ofi arować? I z takim 
pytaniem musimy rozpo-
czynać każdy dzień udając 
się do swoich obowiązków 
zawodowych, społecznych, 
szkolnych. Tylko wtedy bę-
dziemy godnymi spadko-
biercami tych, którzy nam 
tę wolność 104 lata temu 
przynieśli – podkreślił.

Za nami 104. rocznica odzyskania przez Polskę niepodległości. Główne obchody – z mszą świętą, 
uroczystym apelem poległych i wspomnieniem tych, którzy najbardziej przyczynili się do budowy 
suwerennego państwa polskiego - tradycyjnie odbyły się 11 listopada. W tym roku szczególnie mocno 
zabrzmiały słowa o rosyjskiej inwazji na kraj, który niczym nie sprowokował tak brutalnej agresji.
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TRANSPORT

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 47 705-52-22

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po godz. 
15.00 awarie można zgłaszać pod 
numerami telefonów:

SUW Płocka 
46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 
862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

Centrum Usług Społecznych 
46 863-14-81, 
46 863-14-82

Daniel Wachowski

Przypomnijmy, że kilka tygo-
dni temu CPK opublikował na 
swej stronie internetowej kilka 
wariantów przebiegu linii ko-
lejowej dużych prędkości, któ-
ra ma prowadzić z Baranowa 
przez Sochaczew i Płock do 
Włocławka. Po ich dokładnej 
analizie burmistrz zapowie-
dział, że kolejny raz zabierze 
głos w sprawie i podtrzyma 
stanowisko o braku zgody na 
wprowadzenie szybkiej kolei 
w obszary o zwartej zabudo-
wie. 

Uwagi i wnioski 
do ankiety
CPK informuje, że spotkanie 
konsultacyjno-informacyjne 
w hotelu Chopin ma na celu 
prezentację założeń i różnych 
wariantów przebiegu linii ko-
lejowej, wymianę informa-
cji na temat procesu i plano-
wania inwestycji, udzielenie 
informacji na temat odszko-
dowań oraz zebranie uwag i 
wniosków mieszkańców. CPK 
zapewnia, że wyniki ankiety 
będą miały wpływ na wybór 
i kształt ostatecznego warian-
tu inwestorskiego. 

120 metrów pod tory
Analizowane warianty, a jest 
ich sześć, w mniejszym lub 
większym stopniu oddzie-
lają centrum Sochaczewa 
od Chodakowa, wchodzą w 
mocno zabudowany obszar 
miasta, wiążą się z odszko-
dowaniami oraz wykupami 
domów i działek, m.in. w re-

jonie ulic: Powstańców War-
szawy, Leśnej, Wiejskiej, Pod-
chorążych,   Wyszogrodzkiej, 
Wypalenisko, Przylasek, Gra-
nicznej, Młynarskiej, Działko-
wej, Chopina, Rejtana i Kole-
jowej. CPK przyznaje, że pod 
kolej potrzebny będzie szeroki 
na ok. 120 metrów pas ziemi, a 
tam gdzie znajdą się stacje ko-
lejowe lub projekt zmusi inwe-
stora do wykonania wysokich 
nasypów, nawet więcej niż 120 
metrów. 

Dodatkowo z map wy-
nika, że w każdym z sze-
ściu wariantów w Boryszewie 
nowo zbudowana linia miała-
by skręcać na zachód, a takie 
umiejscowienie torów może 
oznaczać likwidację budyn-
ku Sochaczewskiego Centrum 
Kultury, marketu Patio Color, 
Biedronki, stacji paliw, gma-
chu dawnej Wyższej Szko-
ły Zarządzania i Marketin-
gu. Niemal każdy z wariantów 
zakłada też, że linia kolejowa 
przejdzie przez środek zakła-
dów Boryszew S.A.

Mapy dostępne 
w bibliotece
Osoby zainteresowane pro-
ponowanym   przebiegiem 
kolei   dużych   prędkości 
mogą się zapoznać z zało-
żeniami CPK w holu Miej-
skiej Biblioteki Publicznej 
przy ul. 1 Maja (I piętro). 
W   kramnicach   wywie-
szono   wielkoformatowe 
mapy wskazujące dokładny 
kształt korytarza każdego 
z sześciu wariantów. Mapy 
można oglądać w godzinach 
pracy biblioteki.

Port 8 km 
od Sochaczewa
Przypomnijmy, że tuż przed 
wakacjami spółka CPK poka-
zała wariant inwestorski Por-
tu Solidarność, czyli propozycję 
jego dokładnej lokalizacji. Gra-
nicę naszego miasta od Central-
nego Portu Komunikacyjnego 
będzie dzielić około 8-9 km. Do 
Baranowa pasażerowie mają 
dojechać nie tylko koleją, ale 
też nowymi drogami projekto-
wanymi przez Generalną Dy-
rekcję Dróg Krajowych i Auto-
strad. Kluczowym elementem 

sieci dróg ma być nowa trasa 
szybkiego ruchu S50, stanowią-
ca część Obwodnicy Aglomera-
cji Warszawskiej. 

Ekspresówka 
przez Boryszew?
W grudniu 2021 roku dowie-
dzieliśmy się, że droga ekspre-
sowa S50 ma przebiegać na za-
chód od Sochaczewa. Zacznie 
się w Wiskitkach, przejdzie 
przez Bielice, Sochaczew, gmi-
nę Młodzieszyn i dalej pobie-
gnie w kierunku Wyszogrodu. 
GDDKiA widzi tu trasę dwu-
jezdniową w obu kierunkach, 
z pasami awaryjnymi, pobo-
czami, pasem oddzielającym 
samochody jadące w przeciw-
nych kierunkach. Pod jej bu-
dowę potrzebny będzie pas zie-
mi o szerokości ok. 100 m. W 
tej chwili nie znamy jeszcze do-
kładnej lokalizacji S50, a jedy-
nie szeroki na pięć kilometrów 
korytarz, w którym projektan-
ci umieszczą minimum sześć, 
a ostatecznie trzy najlepsze wa-
rianty jej przebiegu. Ustale-
nie ostatecznego kształtu dro-
gi nastąpi jesienią 2024 roku. 
Wydzielony pas zaczyna się na 
wysokości obwodnicy miasta 
a kończy na miejscowości Za-
krzew w gminie Nowa Sucha. 
Z racji tego, że obszar objęty 
analizami wchodzi w tkankę 
miasta na dwa kilometry, bu-
dzi słuszny niepokój miesz-
kańców Kozłowa i Borysze-
wa. I z pewnością także w tej 
sprawie mieszkańcy Sochacze-
wa zechcą zabrać głos podczas 
konsultacji, jakie ma organizo-
wać GDDKiA.

CPK zaprasza do dyskusji
16 listopada o 17.00 spółka Centralny Port Komunikacyjny organizuje w hotelu Chopin otwarte dla wszystkich 
konsultacje społeczne. Chce poznać stanowisko sochaczewian w sprawie proponowanego przebiegu kolei dużych 
prędkości, jakie mają powstać w ramach budowy lotniska w pobliskim Baranowie.

KONDOLENCJE

Wyrazy szczerego współczucia dla rodziny 
i bliskich z powodu śmierci 

śp. Zofii Skoniecznej
dyrektora Powiatowej Biblioteki Pedagogicznej 
w Sochaczewie w latach 1965-1975 i kierownika 

Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej 
w Skierniewicach Filii w Sochaczewie w latach 

1975-1996

składają

Markowi Fergińskiemu
zastępcy burmistrza Miasta Sochaczew

wyrazy współczucia i żalu z powodu śmierci 

TATY
składa

Markowi Fergińskiemu
zastępcy burmistrza Sochaczewa

z powodu śmierci

TATY
słowa otuchy i wsparcia w tych trudnych 

chwilach
przekazują

Joanna Kamińska
dyrektor Pedagogicznej 

Biblioteki Wojewódzkiej im. KEN 
w Warszawie

Elżbieta Szczypińska
kierownik Pedagogicznej Biblioteki 
Wojewódzkiej im. KEN w Warszawie 

filli w Sochaczewie

Andrzej Kierzkowski
przewodniczący Rady 

Powiatu w Sochaczewie
wraz z radą powiatu

Sylwester Kaczmarek
przewodniczący Rady 

Miejskiej w Sochaczewie 
wraz z radnymi rady miejskiej

Jolanta Gonta
starosta sochaczewski 

wraz z Zarządem Powiatu 
i pracownikami starostwa

Piotr Osiecki
burmistrz Sochaczewa

wraz z pracownikami urzędu 
miejskiego

Wyznaczony przez GDDKiA korytarz pod budowę trasy S50
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NASZE SPRAWY

OGŁOSZENIE SPOŁECZNE

Budowa tunelu, który za-
stąpi przejazd kolejowy 
z Paprotni do Teresina, 
wchodzi w kolejny etap. 31 
października podpisano 
umowę pomiędzy PKP Pol-
skie Linie Kolejowe S.A., 
powiatem sochaczewskim 
i gminą Teresin dotyczącą 
współpracy przy realizacji 
inwestycji. 

Jak twierdzi starostwo jeszcze 
w tym roku ma był ogłoszony 
przetarg na wyłonienie wyko-
nawcy zadania. Dokumenta-
cja projektowa jest już gotowa. 
Po wielu latach oczekiwań, bu-
dowa przeprawy wchodzi w za-
sadniczą fazę. Jeśli nic nie stanie 
na przeszkodzie, to pod koniec 
2025 roku tunelem przejadą 
pierwsze samochody. 

Z każdym kolejnym ro-
kiem na trasie Warszawa - 
Poznań zwiększa się ruch 
kolejowy. To powoduje, iż 
zapory na ulicach Kolbego 
i Szymanowskiej zamknię-
te są nie tylko częściej, ale i 
na dłużej. Liczba pojazdów 
oczekujących na ich pod-
niesienie stale się zwiększa. 
Zdarza się, iż przejechanie 
autem z Paprotni do Tere-
sina zajmuje ponad 20 mi-
nut, choć obie miejscowości 
dzieli zaledwie przejazd ko-
lejowy. Problem ten dotyczy 
nie tylko mieszkańców gmi-
ny, ale także Sochaczewa i 
innych miejscowości powia-
tu, którzy tą trasą dojeżdża-
ją np. do pracy.  

Wartość przedsięwzię-
cia szacowana jest na około 50 

mln zł netto. Projekt obejmie 
swoim zakresem 140-metro-
wy tunel drogowy pomiędzy 
Teresinem a Paprotnią wraz 
z przebudową układu przyle-
głych ulic. Zastosowane roz-
wiązanie umożliwi popro-
wadzenie pod torami dwóch 
pasów ruchu dla samochodów 
oraz ciągu pieszo-rowerowego 
i chodnika. 

- Inwestycja w Teresinie, 
na którą społeczność gminy, 
ale też całego powiatu, czeka 
długie lata, jest dla nas prio-
rytetem. W tym miejscu dzię-
kuję posłowi Maciejowi Ma-
łeckiemu, który od początku 
pilotuje tę inwestycję, dzię-
kuję również stale zabiegają-
cym o nowy obiekt radnym 
powiatowym, szczególnie Ja-
nowi Aleksandrowi Łopacie i 
Anecie Sowińskiej. Dziękuję 
samorządowi gminy Teresin, 
wójtowi Markowi Olechow-
skiemu za efektywną współ-
pracę, której przed nami 
jeszcze dużo, bo to chyba naj-
większa dotąd wspólna inwe-
stycja – mówiła na konferencji 
starosta Jolanta Gonta.

Poza starostą i wój-
tem gminy Teresin podpisy 
pod treścią umowy złożyli: 
wicestarosta Tadeusz Głu-
chowski, skarbnik powia-
tu Teresa Pawelak, skarb-
nik gminy Agnieszka Rosa 
oraz z ramienia PKP Pol-
skie Linie Kolejowe S.A. 
Krzysztof Pietras - dyrek-
tor Regionu Centralnego 
PKP PLK i jego zastępca 
Daniel Boruchalski. 

(sos)

Tunel w Teresinie 
przyspiesza

Daniel Wachowski

Zgodnie z ustawą węglo-
wą, w terminie 3 dni od jej 
wejścia w życie ratusz za-
mieścił w swoim BIP in-
formację, że zamierza ku-
pić węgiel dla gospodarstw 
domowych i wypełnił sto-
sowne zgłoszenie na stro-
nie   w w w.cieplo.gov.pl . 
Wcześniej dokonano roz-
poznania lokalnych po-
trzeb. Mieszkańcy w spe-
cjalnie przygotowanej do 
tego celu ankiecie zadekla-
rowali chęć zakupu w ca-
łym sezonie grzewczym 
ok. 1700 ton węgla grube-
go i ekogroszku. I taką in-
formację przekazano wo-
jewodzie mazowieckiemu. 
Teraz ratusz musi czekać 
na kontakt mailowy lub te-
lefoniczny od spółki zaj-
mującej się sprzedażą wę-
gla, która przekaże miastu 
niezbędne dokumenty po-
trzebne do zawarcia umo-
wy, ustali harmonogram 
dostaw i wskaże miejsce 
odbioru surowca. 

- Do końca grudnia 
tego roku wstępnie zade-
klarowaliśmy chęć zakupu 
1000 ton paliwa – 650 ton 
ekogroszku i 350 ton węgla 
grubego. Oczywiście, jeśli 
zainteresowanie ze strony 
mieszkańców będzie duże, 
mamy możliwość zwięk-
szenia zamówienia – mówi 
burmistrz Piotr Osiecki. 

P r z y p om n ijmy,    ż e 
zgodnie z ustawą zaku-
pu preferencyjnego będzie 
mogła dokonać osoba, któ-
ra otrzymała dodatek wę-
glowy lub jest uprawniona 
do jego otrzymania, a jeśli 
nie złożyła wniosku o ten 
dodatek - dokonała właści-
wego wpisu do Centralnej 
Ewidencji Emisyjności Bu-
dynków (CEEB). W sezo-
nie grzewczym 2022/2023 
jedno gospodarstwo do-
mowe może zakupić mak-
symalnie 3 tony węgla: 1,5 
tony do 31 grudnia 2022 r. 
oraz 1,5 tony po 1 stycznia 
2023 r. 

Pierwotnie ustawodaw-
ca zakładał, że sprzedaż 
prowadzona będzie samo-
dzielnie przez gminy, albo 
należące do nich zakłady 
komunalne i spółki. Na tej 

podstawie burmistrz pro-
wadził pierwsze rozmo-
wy o dystrybucji węgla ze 
spółkami PEC, ZWiK i 
Geotermią Mazowiecką. 
Ostatecznie ustawa dopu-
ściła zawieranie przez gmi-
ny porozumień z prywat-
nymi składami węgla, by 
wspólnie z samorządami 
zadbały o sprawny trans-
port, przechowywanie i 
sprzedaż paliwa uprawnio-
nym osobom. Ratusz do-
konał rozeznania rynku 
i okazało się, że najtaniej 
całą operację przeprowa-
dzi skład węgla działają-
cy na tyłach dawnego Mer-
kurego przy ulicy Targowej 
(fi rma Węglo-Bud Witold 
Pływaczewski).

-   Robimy   wszystko, 
by ostateczna cena, po ja-
kiej mieszkańcy będą ku-

powali węgiel w miejskim 
składzie, była jak najniż-
sza. Wiele zależy jeszcze 
od kosztów transportu, a 
te poznamy dopiero wte-
dy, gdy Polska Grupa Gór-
nicza wskaże nam punkt, 
z którego mamy odbierać 
węgiel – informuje Piotr 
Osiecki. 

Wkrótce   więcej   in-
formacji na temat godzin 
pracy miejskiego punk-
tu sprzedaży węgla, proce-
dury składania wniosków, 
zasad odbioru paliwa w 
punkcie przy ul. Targowej 
24. Na miejskim portalu 
Sochaczew.pl pełną infor-
mację na ten temat będzie 
można znaleźć w zakład-
ce „ZAKUP WĘGLA”. Ra-
tusz planuje też urucho-
mienie specjalnej infolinii 
węglowej.

Miasto gotowe 
do sprzedaży węgla
Sochaczewski ratusz jest gotowy do przyjęcia pierwszych dostaw węgla 
i jego dystrybucji wśród mieszkańców. Już wiadomo, że miejski punkt 
sprzedaży węgla uruchomiony zostanie nie na terenie Chemitexu, 
jak pierwotnie zakładano, lecz przy ul. Targowej 24. To dawna baza 
Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”.
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31. fi nał Wielkiej Orkie-
stry Świątecznej Pomocy 
odbędzie się w niedzielę 
29 stycznia. Celem kolej-
nej edycji zbiórki będzie 
zakup sprzętu do szybkiej 
identyfikacji   bakterii, 
które mogą doprowadzić 
do sepsy.

Letnia Zadyma w Środku 
Zimy – to hasło przewod-
nie 31. fi nału WOŚP. Przed-
stawiciele fundacji Jurka 
Owsiaka ogłosili cel zbiórki 
i jest nim przeciwdziałanie 
sepsie. Sepsa to zespół ob-
jawów wywołanych przez 
niekontrolowaną,   gwał-
towną reakcję organizmu 
na zakażenie. W przebie-
gu sepsy w ciągu kilku go-
dzin może dojść do niewy-
dolności wielonarządowej, 
wstrząsu i śmierci. 

Ze środków zebranych 
podczas 31. fi nału po raz 
pierwszy w historii zaku-
pione urządzenia posłu-
żą wszystkim, którzy tego 
sprzętu będą potrzebować 
- bez względu na wiek pa-
cjentów.

- Finał będzie doty-
czył i małych, i dużych. 
Tak to nazwaliśmy, bo 
problem jest ogromny, ale 

wiemy, że poradzimy so-
bie z nim, a na pewno go 
zminimalizujemy. Z sepsą 
można rozprawić się po-
przez laboratoria mikro-
biologiczne,   znajdujące 
się w szpitalach, gdzie są 
przeprowadzane operacje. 
Bardzo szybkie działanie 
w stosunku do pacjenta, 
u którego jest podejrze-
nie sepsy, po prostu ratu-
je mu życie – mówi Jurek 
Owsiak. 

W ciągu 30 fi nałów 
WOŚP zebrała i wydała na 
wsparcie polskiej medycy-
ny ponad 1,75 mld zł i ku-
piła blisko 70 tys. urzą-
dzeń medycznych. Tylko w 
ostatniej edycji akcji fun-
dacja zebrała ponad 224 
mln zł. Od wielu lat fi na-
łom WOŚP towarzyszą au-
kcje internetowe, zbiórki, 
szkolne licytacje. Na terenie 
powiatu sochaczewskiego 
orkiestrowe granie koordy-
nuje sztab mieszczący się w 
hufcu ZHP przy ul. Kaczo-
rowskiego. W styczniu tego 
roku na terenie powiatu so-
chaczewskiego harcerze i 
przyjaciele WOŚP zebra-
li rekordową kwotę blisko 
260 tys. zł. 

(mf)

Letnia Zadyma 
w Środku Zimy

Daniel Wachowski

Sochaczewski ratusz od lat 
na nowych lub remonto-
wanych liniach oświetlenia 
ulicznego montuje oszczęd-
ne oprawy ledowe działają-
ce znacznie dłużej od swych 
starszych odpowiedników i 
znacznie tańsze w eksploata-
cji. Lampy sodowe i rtęcio-
we odchodzą do lamusa, bo 
porównywalną ilość światła, 
jaką daje stara 400W opra-
wa można uzyskać z ledów 
pobierających tylko 60-90W 
energii. 

- Dokonaliśmy przeglą-
du opraw na terenie mia-
sta i w pierwszej kolejności 
do wymiany skierowaliśmy 
stare oprawy o mocy 250W 
lub nawet 400W. Tych ostat-
nich mamy na terenie mia-
sta już niewiele, około trzy-
dziestu. W ostatnich dniach 
jedenaście opraw ledowych 
pojawiło się na ulicy Lice-
alnej, dziesięć na Pokoju, 
piętnaście na Towarowej, 
dwie na ulicy Księcia Janu-
sza i aż trzydzieści dziewięć 
w alei 600-lecia. To siedem-
dziesiąt siedem ekologicz-
nych opraw, dzięki którym 
zużycie prądu spadnie czte-
rokrotnie. W ciągu roku 
uzyskamy ponad 41 tys. 
oszczędności, a to 3 pro-
cent rocznych rachunków 
za oświetlenie uliczne – in-
formuje wiceburmistrz Da-
riusz Dobrowolski.

I zastrzega, że analizy 
wciąż trwają, a ratusz szu-
ka oszczędności w tych ob-
szarach, które nie wiążą się 

z pogorszeniem stanu bez-
pieczeństwa. 

- Najprawdopodobniej 
skromniejsza będzie nocna 
iluminacja muzeum zie-
mi sochaczewskiej, kram-
nic, amfi teatru i wzgórza 
zamkowego. Na słupach 
zawiśnie też mniej dekora-
cji bożonarodzeniowych. 
W tym roku stawiamy 
na punktowe oświetlenie 
świąteczne. Jeśli zrezygnu-
jemy z dekorowania całych 
ulic, po obydwu stronach, 
w budżecie miasta zostanie 
kolejne kilkadziesiąt tysię-
cy złotych. Świąteczne ak-
centy pojawią się na placu 
Kościuszki, w parkach i na 
ulicach bezpośrednio pro-
wadzących do świątyń – 
dodaje wiceburmistrz. 

Ratusz oszacował, że 
skrócenie czasu świecenia 
się lamp ulicznych o pół go-
dziny dziennie – kwadrans 
o wschodzie i kwadrans o 
zachodzie słońca – dałoby 
prawie 64 tys. zł oszczęd-

ności. Jeszcze większy zysk 
na rachunkach, sięgający 
rocznie 575 tys. zł, dałoby 
gaszenie wszystkich lamp 
ulicznych między północą 
a 4.30 rano. 

- To tylko wyliczenia, 
by poznać ewentualny zysk 
na rachunkach za prąd. 
Chcę jednak zapewnić, że 
nie wchodzi w grę wyłą-
czanie oświetlenia ulicz-
nego w nocy. Nie bierzemy 
tego pod uwagę ze względu 
na bezpieczeństwo miesz-
kańców, zarówno kierow-
ców, jak i pieszych. Nie 
zamierzamy   też   skracać 
czasu działania lamp w po-
rze zmroku, jak czynią to 
niektóre gminy. Powód jest 
ten sam, bezpieczeństwo, 
a to wartość nadrzędna – 
podkreśla Dariusz Dobro-
wolski. 

Niestety nie uda się nic 
zaoszczędzi na renegocjacji 
umów z dostawcą energii, 
gdyż stawki jakie zapropo-
nowano miastu są więcej 

niż dobre. Nasz samorząd 
w dobrym czasie ogłosił i 
rozstrzygnął przetarg na 
dostawy energii. Jak pod-
kreśla wiceburmistrz, gdy 
pojawiały się pierwsze sy-
gnały świadczące o nad-
chodzących kłopotach na 
rynku energii, ratusz zde-
cydował, że ogłosi przetarg 
na kilka lat, by zagwaran-
tować sobie stabilne i kon-
kurencyjne ceny. 

- I to się udało. Wie-
le samorządów z zazdro-
ścią patrzy na nasze stawki. 
W 2022, 2023 i 2024 roku 
płacimy 0,47 – 0,48 zł za 1 
KWh, dopiero w 2025 roku 
cena kilowata wzrośnie do 
0,74 zł. Tymczasem Radom 
płaci 2,61 zł/kWh a gru-
pa samorządów z powiatu 
makowskiego unieważniła 
ostatnio przetarg na ener-
gię, bo przyjęcie propono-
wanych im cen oznaczało-
by skok rachunków o 500 
procent – podsumowuje 
Dariusz Dobrowolski. 

Na bezpieczeństwie 
nie oszczędzamy
W czasach kryzysu energetycznego, z jakim zmaga się cała Europa, oszczędzanie 
ciepła i prądu stało się obowiązkiem. Miasto Sochaczew zaczęło od wymiany 
opraw oświetlenia ulicznego na ekologiczne, ledowe. Tylko pierwszy, wykonany 
już etap prac, pozwoli zaoszczędzić kilkadziesiąt tysięcy złotych rocznie.

29 października zmarła 
Irena Kocimska, radna III 
kadencji Rady Miejskiej 
w Sochaczewie w latach 
1998-2002. Pani Irena 
była wyjątkowo aktywną 
radną. Pracowała w pięciu 
komisjach, przewodniczy-
ła Komisji Rewizyjnej. 

Pamiętam, z jaką deter-
minacją walczyła o budo-
wę chodnika przy ul. Płoc-
kiej i kanalizację osiedli za 
Bzurą, gdzie mieszkała. Jej 
działalność   podsumował  
proboszcz parafi i pod we-

zwaniem Jana Chrzciciela w 
Kątach podczas mszy poże-
gnalnej: cyt. „była społecz-
nicą, kłóciła się w urzędzie 
o sprawy mieszkańców”. Z 
zawodu pielęgniarka, bę-
dąc już na emeryturze nadal 
udzielała pomocy chorym.

W środowisku samo-
rządowym była osobą ko-
leżeńską, lubianą i wrażli-
wą na ludzkie sprawy.

Rodzinie   i    bl isk im 
składam serdeczne wyrazy 
współczucia.

Radny Edward Stasiak

O radnej Irenie Kocimskiej
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INWESTYCJE

Maciej Frankowski

Na utwardzenie dróg osie-
dlowych ratusz wydał 650 
tys. złotych. W pierwszym 
półroczu walce i inny cięż-
ki sprzęt do układania na-
wierzchni jezdni można 
było spotkać w Chodako-
wie i inny północnych czę-
ściach miasta. Nowy asfalt 
na odcinku od Pocztowej do 
Wyszogrodzkiej zyskała ul. 
Królewska. Koszt prac wy-
niósł 55,5 tys. zł. Inne drogi 
w tej części miasta, na któ-
rych pojawił się nowy asfalt 
to: Ostrzeszewska (29,3 tys. 
zł), Księżycowa (31,7 tys. zł) 
oraz Rejtana (75,2 tys. zł). 
Utwardzenie, w tym przy-
padku akurat kostką bru-
kową, zyskała też droga we-
wnętrza odchodząca od ul. 
Matejki (100 tys. zł).

Dużo prac było prowa-
dzonych w okolicach ul. 
Kochanowskiego. Nowa 
nawierzchnia pojawiła się 
na odcinku tej ulicy, mię-
dzy Trojanowska a Targo-
wą (102,2 tys. zł). Odcho-
dząca od tego fragmentu 
ul. Wita Stwosza również 
zyskała nowy asfalt (44,5 
tys.   zł).   Kochanowskie-
go zyskała też wyniesio-
ne przejście dla pieszych, 
które znacznie spowolni-
ło ruch w rejonie jej skrzy-
żowania z Targową i po-
prawiło   bezpieczeństwo 
pieszych. W tym samym 
rejonie drogowcy zadbali 
też o dwa tak zwane łączni-
ki mające ok. 150 metrów 
długości, między Troja-
nowską a Słowiańską oraz 
Słowiańską i Jaracza (102,2 
tys. zł). 

W centrum miasta pro-
wadzone były dwie tego 
typu inwestycje. Nowy as-
falt położono na ul. Bato-
rego między Warszawską 
a Narutowicza (45,1 tys. zł) 
oraz Kaczorowskiego na 
odcinku od 1 Maja do Woj-
ska Polskiego (64,3 tys. zł). 

Na wymianę starych, 
zniszczonych chodników 
miasto od początku roku 
wydało ponad 463 tysią-

Drogowe podsumowanie roku
Od początku tego roku samorząd miejski wydał na układanie nowych chodników i utwardzanie sochaczewskich ulic 
ponad 1,1 mln zł. To wszystko w ramach programu „Drogi zamiast błota” realizowanego od kilkunastu lat przez Urząd 
Miejski. Podsumowujemy efekt tegorocznych prac oraz przedstawiamy ich koszty.

ZDANIEM BURMISTRZA PIOTRA OSIECKIEGO

ce złotych. Nowe trotuary 
ułożono: po prawej stronie 
Kosińskiego (24,2 tys. zł), 
na dwóch odcinkach ul. 
Lotników (83,3 tys. zł), na 
Wojska Polskiego między 
Ziemowita a Wróblewskie-
go (38,4 tys. zł), na ulicy 
Okrężnej między Troja-
nowską i Targową (62,7 
tys. zł), przy Topolowej 
(134,7 tys. zł), na ul. Ru-
miankowej między Lazu-
rową a Malinową (25,2 tys. 
zł), na dwóch odcinkach 
dróg wewnętrznych przy 
osiedlu Żeromskiego (26,2 
tys, zł), na Kochanowskie-
go (54 tys. zł), Toruńskiej 
(12 tys. zł) oraz fragmencie 
ulicy Poprzecznej (3 tys. 

zł). Aktualnie trwa ukła-
danie chodnika po pra-
wej stronie ul. Pocztowej, 
na odcinku od Chodakow-
skiej do Kolejowej. Przewi-
dywany koszt tych prac to 
74,8 tys. zł.

400 tys. zł odłożono w 
budżecie na budowę i do-
budowę oświetlenia ulicz-
nego a część zaplanowa-
nych prac już wykonano. 
Lampy ustawiono na ul. 
Brzechwy, Łąkowej i Twar-
dowskiego a stanąć mają 
także na Termicznej, Ko-
nopnickiej i Kochanow-
skiego.

Na poprawę bezpie-
czeństwa pieszych wpływ 
mają również wyniesio-

ne i doświetlone przejścia 
dla pieszych. Za 75 tysięcy 
zł, w tym 60 tys. pozyska-
ne z Rządowego Fundu-
szu Rozwoju Dróg, miasto 
przebudowało dwa przej-
ścia przy ul. Polnej i Że-
romskiego (styk z Senator-

ską). Podobne konstrukcje 
powstały na Grunwaldz-
kiej, Kochanowskiego, Po-
lnej (przy placu zabaw), 
Żeromskiego (styk z Na-
rutowicza) i 1 Maja (obok 
ZUS). Szczególnie niebez-
pieczne przejście na uli-

cy Warszawskiej, przy 
skrzyżowaniu z Poprzecz-
ną, przedzielono wysepką. 
Lada dzień pięć przejść do-
datkowo zostanie doświe-
tlonych energooszczędny-
mi lampami LED-owymi 
(160 tys.). 

Ulica Wita Stwosza Chodnik przy Topolowej

Nowy asfalt na Batorego Trwa wymiana chodnika przy Pocztowej

Na ul. Kochanowskiego zaczęto od chodnika... ... a potem wymieniono pierwszą część asfaltu

W dziesięć lat w naszym mieście liczba wypadków drogo-
wych spadła z 56 do 40 a ich ofi ar śmiertelnych z 13 do 2. 
I to wszystko w czasie, gdy liczba samochodów zarejstro-
wanych w powiecie wzrosła o ponad jedną trzecią. I właśnie 
dla takich danych warto we współpracy z powiatem i Mazo-
wieckim Zarządem Dróg Wojewódzkich przebudowywać ko-
lejne ulice, oświetlać je, wydzielać ścieżki dla rowerzystów. 
Z myślą o bezpieczeństwie pieszych i kierowców, w ramach 
rządowego programu Polski Ład w latach 2023-2024 
przebudujemy aż 33 ulice osiedlowe. Ich dokładna lista będzie znana pod koniec 
listopada, gdy ogłosimy przetarg na wykonawstwo robót. 
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WŚRÓD LUDZI

Sebastian Stępień

„Kampania 19 dni”, któ-
rej symbolem jest poma-
rańczowa wstążka, odbywa 
się między 1 a 19 listopa-
da. Jej koordynacją zajmu-
je się fundacja „PoDrugie”. 
W czasie jej trwania, pod-
opieczni Antares i Atrii, w 
ramach wyrażenia sprzeci-
wu względem krzywdzenia 
dzieci i młodzieży, ubierają 
się na pomarańczowo. Bio-
rą też udział w warsztatach, 
prelekcjach, debatach i wy-
kładach, a także wychodzą 
ze swoim sprzeciwem w 
przestrzeń publiczną. 

Jak do tej pory dzieci wy-
malowały swój protest kre-
dą na chodniku pasażu Du-
plickiego. Tworzyły też szereg 
prac plastycznych w swoim 
domu. Ponadto częstowały 
przechodniów przygotowany-
mi przez siebie pomarańczo-
wymi babeczkami. Chętnie 
wzięły też udział w spotka-
niu ze Sławomirem Cyplem z 
Dragon Fight Club, który opo-
wiedział im „o przemocy bez 
przemocy”, co ma miejsce w 
sportach walki, a także zdra-
dził, jak radzić sobie ze zły-
mi emocjami czy narastający-
mi frustracją i agresją. Z kolei 
14 listopada dzieci odwiedził 
Zespół ds. Profi laktyki Spo-
łecznej i Nieletnich z KPP w 
Sochaczewie. Fundacja „PoD-
rugie” zapewnia też materiały 
w formie webinariów.

- Kluczem nie jest wal-
ka z przemocą i krzywdze-
niem, ale zapobieganie im 
- mówi dyrektor Antares i 
Atrii Kamila Gołaszewska-
-Kotlarz. - Chodzi o to, by 
kształtować w odbiorcach 
właściwe zachowania, które 
stworzą przeszkodę dla osób 
chcących stosować prze-
moc. Dlatego też rozesłałam 
listy do szkół z Sochaczewa 
i powiatu z propozycją włą-
czenia się w tę akcję. Myślę, 
że jak najszersze podjęcie te-
matu poprawi rezultaty jej 
przeprowadzenia.

Jak   zaznacza   Kami-
la   Gołaszewska-Kotlarz, 
„Kampania 19 dni”, to w 
przypadku jej podopiecz-

nych doskonały sposób na 
uwrażliwienie dzieci, na ja-
kie zachowania względem 
nich nie mogą pozwolić. Ja-
kie powinny jak najszybciej 
zgłosić opiekunom.

W   zaangażowanych 
w akcję sochaczewskich 
szkołach i placówkach po-
mocowych pojawiły się 
plakaty uczulające na zja-
wisko przemocy względem 
dzieci i młodzieży. Kolejna 
edycja „Kampanii 19 dni” 
zaplanowana jest w tym 
samym terminie w przy-
szłym roku. Organizatorzy 
zachęcają do wzięcia w niej 
udziału podmioty pełniące 
opiekę nad dziećmi z całe-
go kraju.

- Chcielibyśmy, żeby 
międzynarodowa   kam-
pania dotycząca tak waż-
nego zagadnienia, jakim 
jest przemoc wobec dzie-
ci i młodzieży, na stałe 
wpisała się w polską rze-
czywistość, abyśmy co 
roku przez 19 dni listopa-
da znajdywali czas i ener-
gię, by mówić o sprawach 
bolesnych i trudnych, by 
uczyć, jak im przeciwdzia-
łać, by wspólnie praco-
wać na rzecz lepszej rze-
czywistości dzieci, które 
doznają krzywdy - za-
znaczają   przedstawicie-
le fundacji „PoDrugie” na 
swoich stronach interne-
towych. 

Nie ma zgody na przemoc
Sochaczewskie placówki opiekuńczo-wychowawcze Antares i Atria biorą udział 
w ogólnopolskiej akcji „Kampania 19 dni”, mającej na celu przeciwdziałanie 
przemocy względem dzieci.

W piątek 4 listopada w 
siedzibie Centrum Usług 
Społecznych w Sochacze-
wie odbyło się szkolenie, 
w którym trenerkami były 
sędzia Anna Maria Weso-
łowska i Agnieszka Woj-
ciechowska. 

Szkolenie miało na celu 
podnoszenie kompeten-
cji uczestników reprezen-
tujących różne grupy za-
wodowe. Byli wśród nich 
pracownicy socjalni, asy-
stenci rodziny, policjanci, 
kuratorzy sądowi, peda-

godzy szkolni, członkowie 
Zespołu   Interdyscypli-
narnego czy członkowie 
Miejskiej Komisji Rozwią-
zywania Problemów Alko-
holowych.

Tematyka zajęć obej-
mowała różne obszary. 
Sędzia Anna Maria We-
sołowska omówiła znacze-
nie profi laktyki i edukacji 
prawnej w przeciwdziała-
niu  przemocy  i  budowa-
niu prawidłowych relacji w 
rodzinie i w szkole. Wska-
zywała, jak budować świa-
domość prawną rodziców, 

zalety współpracy rodzi-
ców ze szkołą, jak podej-
mować mediacje w spra-
wach nieletnich. Ważnymi 
zagadnieniami były: prze-
ciwdziałanie nowym za-
grożeniom i przemocy w 
rodzinie,   wykorzystywa-
nie dzieci w  konfl iktach 
rozwodowych. 

Ag n iesz k a   Wojc ie-
chowska przybliżyła zmia-
ny zawarte w Ustawie o wy-
chowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholi-
zmowi, Ustawie o  przeciw-
działaniu narkomanii i po-

wstanie Krajowego Centrum 
Przeciwdziałania Uzależnie-
niom.  Omówiła także pro-
cedurę Niebieskiej Karty.

W opinii uczestników 
szkolenie   usystematyzo-
wało ich wiedzę w wielu 
zakresach i pomogło zapo-
znać się z nowymi przepi-
sami.

Sędzia Anna Maria 
Wesołowska i Agnieszka 
Wojciechowska są autor-
kami książki „Nie kłóćcie 
się - jak pomóc dziecku, 
kiedy rodzice się kłócą”.

CUS

Szkolenie z sędzią Anną Marią Wesołowską
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SOLIDARNI Z UKRAINĄ

OGŁOSZENIE SPOŁECZNE

Sochaczew od początku woj-
ny w Ukrainie wydał 2400 
numerów PESEL uchodźcom 
z napadniętych przez Rosję 
terenów. Przybyły do nas w 
większości kobiety z dziećmi. 
Około 300 dzieci uchodźców 
uczęszcza do miejskich szkół 
i przedszkoli i nie ma co ukry-
wać, że niektóre mają pro-
blem związany z nieznajo-
mością języka polskiego. Aby 
im pomóc, w Szkole Podsta-
wowej nr 3 powstał oddział 
przygotowawczy. 

Jeszcze w czerwcu, a więc pod 
koniec ubiegłego roku szkol-
nego, do miejskich szkół cho-
dziło około 150 uczniów z 
Ukrainy, we wrześniu okazało 
się, że jest ich dwa razy więcej. 
Powód? Wiceburmistrz Ma-
rek Fergiński, zajmujący się 
w urzędzie miejskim oświatą, 
uważa, że dzieci te mieszkały 
w Sochaczewie, ale uczyły się 
zdalnie w ukraińskich szko-
łach, bo miały taką możliwość. 
Wobec przedłużającej się woj-
ny i dramatycznych informa-
cji z frontu, rodzice zapewne 
uznali, że pobyt w Polsce prze-
dłuży się na bliżej nieokreślo-
ny czas i warto zapisać dzieci 
do polskiej szkoły. Stąd dwu-
krotny wzrost ukraińskich 
uczniów.  

Ofertę zorganizowania 
oddziału przygotowawczego 
dla ukraińskich dzieci zgłosi-
ła „Trójka”. Jak mówi dyrek-
tor szkoły, Krzysztof Werła-
ty, obejmie on uczniów z klas 

1-3, przy czym oddział może 
liczyć maksimum 25 osób. 
Zgodnie z rozporządzeniem 
Ministra Edukacji i Nauki, w 
ramach oddziału przewiduje 
się 20 godzin zajęć realizują-
cych podstawę programową, 
w tym co najmniej sześć go-
dzin języka polskiego. Ponad-
to dyrektor może zatrudnić do 
oddziału pomoc nauczyciela i 
wcale nie musi to być osoba z 
przygotowaniem pedagogicz-
nym, ważne, aby znała język 
ukraiński i polski w stopniu 
pozwalającym na sprawne po-
rozumiewanie się z dziećmi i 
nauczycielem.

Oddział   przygotowaw-
czy w „trójce” ruszył w ponie-
działek 14 listopada, a nauka 
w nim przewidziana jest do 
czerwca, czyli do końca roku 
szkolnego. W środę 9 listopa-
da do oddziału zgłoszonych 
było 13 uczniów, których skie-
rowały komisje rekrutacyjne z 
miejskich szkół. Zostało jesz-
cze sporo wolnych miejsc, któ-
re zapewne wkrótce się zapeł-
nią dziećmi niemówiącymi w 
języku polskim, a zapisanymi 
do klas 1-3 w Sochaczewie.

„Trójka” dobrze przygo-
towała się na przyjęcie no-
wych uczniów. Dzieci dostały 
oddzielną salę, odmalowaną, 
z nowymi ławkami i, jak za-
pewnia dyrektor Krzysztof 
Werłaty, z kadrą gotową do 
rozpoczęcia zajęć. Jak będą 
one przebiegać, napiszemy po 
wstępnym rozruchu oddziału.

Jolanta Sosnowska

Sebastian Stępień

24 lutego Rosja rozpoczę-
ła inwazję na Ukrainę. Od 
początku tych wydarzeń do 
naszego miasta trafi ły set-
ki uchodźców, głównie ko-
biet i dzieci. Nie chcą jed-
nak siedzieć z założonymi 
rękami i rozpoczęli tworze-
nie ekwipunku dla walczą-
cych na froncie żołnierzy.

- Rozumiemy, że sy-
tuacja w Polsce też jest te-
raz trudna i Polakom cię-
żej, niż jeszcze na wiosnę, 
nam pomagać – mówi po-
mysłodawczyni akcji Tatja-
na Nimchenko. – Tymcza-
sem do wykonania takich 
siatek maskujących i świec 
okopowych potrzebne są 
głównie skrawki materia-
łów, które albo nadają się 
do wyrzucenia, albo zalega-
ją komuś na strychu czy na 
dnie szafy. Na froncie jest 
wielkie zapotrzebowanie na 
produkowane z tego rzeczy. 
Jesteśmy w kontakcie z na-
szymi znajomymi i człon-
kami rodzin, którzy walczą. 
Bardzo proszą o takie siat-
ki, podają, jakie kolory i roz-
miary są obecnie potrzebne. 
Podobnie ze świecami oko-
powymi. Walczący proszą o 
każdą ilość, nawet kilka ty-
sięcy. Taka świeca okopo-
wa jest poręczna, łatwa do 
przenoszenia i może do-
starczać ciepło właściwie w 
każdych warunkach. A tam 
walczą osoby z mojej rodzi-
ny, moi znajomi. Mam też 
znajomych którzy niestety 
już nie żyją - dodaje.

W akcji bierze udział 
12 osób dorosłych i dzieci, 
które bardzo chętnie po-
magają. Te młodsze two-
rzą dla żołnierzy rysunki 
dołączane do transportów. 
Taki zespół pozwala wo-
lontariuszkom z Ukrainy 
na wykonanie siatki 5 na 2 
metry w około siedem go-

dzin. Na ten moment, po 
apelu zamieszczonym w 
portalu sochaczew.pl, ja-
snego materiału nie braku-
je. Bardzo przydałyby się 
szmatki ciemniejsze, wpa-
dające w brązowy kolor. 
Najlepiej sprawdza się sta-
ra pościel.

- Zapraszam też wszyst-
kich chętnych do pomocy 
przy tworzeniu siatek ma-
skujących – mówi Tatja-
na Nimczenko. – Myślę, że 
jeśli obsadzimy wszystkie 
stanowiska, dziennie bę-
dziemy w stanie zrobić na-
wet 20 metrów siatki.

Do produkcji świec 
okopowych potrzebny jest 
przede wszystkim wosk. 
Wyprodukowanie jednej 
wymaga 270 gram tego 
surowca. Knoty powsta-
ją ze starych kartonowych 
pudełek a obudowa z bla-
szanej puszki. Taka świe-
ca daje przede wszystkim 
dużo ciepła. Można na niej 
np. zagotować wodę. 

W transporcie na front 
pomagają kursujące do 
Ukrainy autobusy, których 
kierowcy pomoc humani-
tarną zabierają nieodpłat-
nie. Na miejscu paczki są 
adresowane do odpowied-
nich jednostek wojsko-
wych. 

- Rozmawiamy z naszy-
mi znajomymi na froncie 
przez kamerki interneto-
we i oni mają w oczach coś 
takiego, że mogłybyśmy 
zrobić dla nich wszystko 
– mówi Tatjana Nimczen-
ko. – Nie ma takiej ilości 
pomocy, której wykona-
nia byśmy się nie podjęły. 
Oni nigdy nie proszą o nic 
dla siebie. Nie ma „ja”. Jest 
„my”, prosimy dla „nas”.

Panie proszą o wspar-
cie w postaci tkanin w 
kolorach od białego do 
brązowego, które po po-
cięciu posłużą do tworze-
nia wspomnianych siatek. 
Potrzebny jest też wosk ze 
świec, puszki, najlepiej po 
groszku czy kukurydzy, 
pudła kartonowe. Wszelkie 
informacje na ten temat 
można uzyskać pod nume-
rem telefonu 730-638-548. 

Psycholog dla osób z Ukrainy
Pomoc psychologa w języku ukraińskim dla dzieci 
i dorosłych świadczy Centrum Usług Społecznych 

w Sochaczewie, al. 600-lecia 90. Psycholog przyjmuje 
w piątki w godzinach od 10.00 – 12.00. Należy zadzwonić 

pod numer 46 8631481 lub 46 8631482 i zapisać się. 

КОНСУЛЬТАЦIЯ ПСИХОЛОГА
Консультація психолога українською мовою для дітей 

та дорослих. Графік роботи пятниця 10.00 12.00. Записи 
відбуваються під тел. 46 863-14-81 або 46 863-14-82. 

Центр Cоціальних Cлужб в Cохачеві, вул. 600-Lecia 90.

Dla chłopaków 
na ukraińskim froncie
Grupa kobiet, które uciekły do naszego miasta przed wojną w Ukrainie, podjęła się 
tworzenia siatek maskujących i świec okopowych, które trafi ą na front. 
Panie chciałyby wyprodukować jak najwięcej takiego ekwipunku, dlatego proszą 
o przekazanie zbędnych tkanin, wosku ze świec, a także puszek i kartonów.

Uchodźcy z Ukrainy spotykają się wieczorami po pracy, by tworzyć sprzęt dla walczących 

na froncie żołnierzy

Do wykonania świecy okopowej potrzebne są metalowe 

puszki, wosk ze świec i kartonowe pudła...

...taka świeca to w warunkach pola walki idealne źródło 

ciepła i światła

Edukacyjne wsparcie 
dla Ukrainy
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W przeddzień Narodowego Święta Niepodległości senio-
rzy z Sochaczewa oraz gminy Nowa Sucha spotkali się w 
Centrum Usług Społecznych. Chór prowadzony przez 
Arkadiusza Mamcarza przedstawił program słowno-mu-
zyczny przypominający o 104. rocznicy odzyskania przez 
Polskę niepodległości. Wspólnie z publicznością wokali-
ści zaśpiewali znane piosenki patriotyczne, w tym „Rotę” 
i oczywiście „Mazurka Dąbrowskiego”. Wśród przyby-
łych gości był proboszcz parafi i pw. Narodzenia Naj-
świętszej Marii Panny w Trojanowie – Kazimierz Wojt-
czak. Po części artystycznej seniorzy zostali zaproszeni 
na słodki poczęstunek. 

Seniorzy uczcili 
niepodległość

Głos zabrał także wiceszef 
resortu Aktywów Państwo-
wych, poseł Maciej Małec-
ki, który swoje wystąpienie 
w dużej części poświęcił sy-
tuacji na Ukrainie. 

- Dziś kiedy za naszą 
wschodnią granicą huczą 
działa, gdy za naszą wschod-
nią granicą leje się krew na-
rodu ukraińskiego, który 
stanął z bronią przeciwko 
rosyjskim najeźdźcom, mu-
simy sobie zadać pytanie - 
jakie są nasze, Polaków, obo-
wiązki dziś, w roku 2022? 
Nie mamy wątpliwości, że 
na Ukrainie toczy się wojna 
także o naszą wolność (…). 
Gdyby Ukraina padła, gdy-
by Putin wygrał na Ukra-
inie, nie mamy wątpliwo-
ści, że bylibyśmy kolejnym 
celem ataku. Rosja pokaza-
ła swoją twarz, którą znamy 
od kilkuset lat, twarz zbrod-
ni, gwałtu, okupacji. Kiedyś 
dowodził car, później pierw-
si sekretarze, dzisiaj Putin, 
ale Rosja jest taka sama i się 
nie zmienia – mówił wice-
minister. 

Zapewnił, że rząd w cen-
trum swych działań stawia 
uzbrojenie wojska i rozwój 
armii. 

- Kupujemy najnowo-
cześniejszy sprzęt na świecie 
i na to nie skąpimy środków. 
Oddajemy w ręce polskich 
żołnierzy najlepszą dostępną 
broń. Polski żołnierz musi 
być uzbrojony po zęby, żeby 
każdy wróg, zwłaszcza ten 
zbrodniarz ze Wschodu, trzy 
razy zastanowił się zanim 
przez myśl mu przebiegnie, 
żeby zrobić krzywdę Polsce i 
Polakom – podkreślił. 

W dalszej części obcho-
dów delegacje przeszły pod 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą. Tu złożono kwiaty pod 
tablicą upamiętniającą socha-
czewskich bohaterów ufun-
dowaną z racji setnej roczni-
cy odzyskania niepodległości 
oraz pod fi gurą Chrystusa 
Zmartwychwstałego.  

Na koniec, w koście-
le parafi i św. Wawrzyńca, z 

udziałem wojska i pocztów 
sztandarowy   odprawiona 
została msza święta dzięk-
czynna za dar wolności. O 
jej oprawę zadbał Chór To-
warzystwa Śpiewaczego Zie-
mi Sochaczewskiej. W cza-
sie liturgii chór wykonał 
m.in. pieśni „Boże coś Pol-
skę”, „Uwierz Polsko”, „Mo-
dlitwę do Bogarodzicy” ks. 
dr. Jana Żukowskiego oraz 
kilka premierowych utwo-
rów – Suplikacje op. 62 An-
drzeja Cwojdzińskiego oraz 
Kyrie, Sanctus i Agnus Dei z 
mszy ks. Antoniego Chlon-
dowskiego op. 73. 

W uroczystościach wzię-
li udział m.in. wicemini-
ster Aktywów Państwowych 
Maciej Małecki, wiceprze-
wodniczący sejmiku Miro-
sław Adam Orliński, radni 
rad miasta i powiatu na cze-
le z ich przewodniczącymi 
Sylwestrem Kaczmarkiem i 
Andrzejem Kierzkowskim, 
burmistrz Piotr Osiecki 
wraz z zastępcami Markiem 
Fergińskim i Dariuszem 
Dobrowolskim, starosta Jo-
lanta Gonta, szef sztabu 3. 
Warszawskiej Brygady Ra-
kietowej Obrony Powietrz-
nej ppłk Andrzej Mańkow-
ski, ppłk Andrzej Kujawa 
dowódca 38. Sochaczew-
skiego Dywizjonu Zabezpie-
czenia Obrony Powietrznej 
im. Feliksa Kozubowskie-
go, komendanci policji, stra-
ży pożarnej, wójt gminy So-

chaczew Mirosław Orliński, 
harcerze, delegaci NSZZ So-
lidarność, związków zrze-
szających weteranów, byłych 
żołnierzy WP i strażaków 
OSP. Nie zabrakło człon-
ków grup rekonstrukcyj-
nych oraz pocztów sztanda-
rowych z sochaczewskich 
szkół, w tym placówek pro-

wadzących oddziały mun-
durowe. 

O odpowiednią oprawę 
muzyczną obchodów zadba-
ły Orkiestra Dęta Państwo-
wej Szkoły Muzycznej pod 
kierunkiem Michała Woj-
narskiego oraz Orkiestra 
Dęta Sochaczew pod batutą 
Justyny Piątkowskiej-Duraj.

W podziękowaniu 
za dar wolności

Dokończenie ze str. 1
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Muzeum ziemi sochaczew-
skiej i miejska biblioteka 
zaprosiły 9 listopada na 
promocję książki Dariusza 
Kaczanowskiego   „Życie 
dla Polski. Z komendan-
tem Józefem Piłsudskim 
moja rozmowa o Niepod-
ległej”. Była to ciekawa 
lekcja historii, poprowa-
dzona na zasadzie luźnej 
rozmowy z publicznością.

Dariusz Kaczanowski, ży-
rardowianin, jest dokto-
rem ekonomii, a książka 
powstała z jego fascyna-
cji postacią marszałka Pił-
sudskiego. Autor z pasją 
opowiadał o życiu komen-
danta, jego dokonaniach, 
decyzjach politycznych i 
osobistych wyborach. Wy-
jaśniał, że tytułu nie na-
leży brać dosłownie, bo 
oczywiście nie spotkał się 
z marszałkiem osobiście. 
Stawiał pytania, na któ-
re odpowiedzi znajdował 
w licznych opracowaniach 
historyków i pismach Pił-
sudskiego. 

Pytania stawiali tak-
że uczestnicy spotkania 
a gość chętnie na nie od-
powiadał. Tym chętniej, 
że na widowni zasiedli 

uczniowie szkół średnich, 
ich nauczyciele i miesz-
kańcy zainteresowani   hi-
storią. Podczas spotkania 
dowiedzieli się wielu cie-
kawostek z życia marszał-
ka, choćby tego, że jako 
szlachcic spod Wilna, wła-
dający pięcioma językami, 
nie zdobył wykształcenia 
wojskowego. Nie odma-
wiając mu talentów żoł-
nierskich, w tym zakresie 
był samoukiem, który do-
szedł do najwyższych god-
ności wojskowych i poli-
tycznych.

Dariusz Kaczanowski 
życie i działalność Józe-
fa Piłsudskiego przedsta-
wił na tle sytuacji politycz-
nej i społecznej w Europie 
i Polsce, która co prawda 
odzyskała niepodległość, 
ale tak naprawdę o swo-
je granice musiała dopiero 
zabiegać z bronią w ręku i 
wykorzystując naciski dy-
plomatyczne. 

Trwające ponad go-
dzinę spotkanie rozbudzi-
ło apetyty na książkę, któ-
rą znajdziemy w miejskiej 
bibliotece oraz niektórych  
bibliotekach szkolnych.

Jolanta Sosnowska

Z Piłsudskim rozmowa 
o Niepodległej

Po przerwie spowodowanej 
pandemią powrócił Powia-
towy Konkurs Piosenki Pa-
triotycznej. Do jego siódmej 
edycji przystąpiło 17 szkół z 
terenu powiatu sochaczew-
skiego. Uczestnicy rywali-
zowali w trzech kategoriach 
wiekowych, solowo i w ze-
społach. Jury oceniło 54 
występy, po czym przyzna-
ło nagrody i wyróżnienia. 
W jury zasiedli: Iwona Nie-
myjska - dyrygent chóru i 
orkiestry smyczkowej Pań-
stwowej Szkoły Muzycznej 
w Sochaczewie; Anna Wró-
blewska - pedagog fortepia-
nu w sochaczewskiej PSM; 
Dariusz Kosiński - nauczy-
ciel muzyki, instrumenta-
lista, dyrektor Szkoły Pod-
stawowej nr 2. 

Przesłuchania konkur-
sowe odbyły się 3 listopada 
w Szkole Podstawowej nr 7, 
natomiast podczas fi nału, 
który miał miejsce w kram-
nicach, wystąpili zdobyw-
cy pierwszych miejsc w po-
szczególnych kategoriach. 
Nagrody   uczest ni kom 
wręczali: burmistrz Piotr 
Osiecki, dyrektor biura po-
selskiego Macieja Małec-
kiego – Michał Orliński, 
Sekretarz Miasta – Joanna 
Niewiadomska-Kocik, dy-
rektor SP nr 7 – Zbigniew 

Pakuła, dyrektor Miejskie-
go Zespołu Ekonomiczno-
-Administracyjnego – Da-
nuta Szewczyk-Kozłowska. 
Wydarzenie uświetnił go-
ścinny występ Dziecięco-
-Młodzieżowego Zespołu 
Ludowego Pieśni i Tańca 
„Folklorek”   działającego 
przy SCK. 

Nagrodzono też zwy-
cięzców pierwszej edycji 
konkursu na najlepszą pre-
zentację multimedialną za-
tytułowaną   „Moja   mała 
ojczyzna”.   Do   konkursu 
wpłynęło 13 prac. W kate-
gorii klas IV-VI szkół pod-
stawowych wygrał Kacper 
Krajewski (SP w Wyczół-
kach). Drugie miejsce za-
jął Adrian Włodarczyk (SP 
w Teresinie), trzecie Liliana 
Kuracka (SP w Kozłowie Bi-

skupim). W grupie uczniów 
z klas VII-VIII szkół podsta-
wowych pierwsze miejsce 
zajęła Lena Nowakowska 

(SP nr 7), drugi był Dawid 
Borkowski (SP nr 7), trzecią 
nagrodę otrzymał Jan Dą-
browski (SP w Gawłowie). 

Tradycyjnie w przeddzień 
Święta Niepodległości pre-
zydent wręczył akty mia-
nowania na stopnie gene-
ralskie i admiralskie. 

Wśród ofi cerów awanso-
wanych na stopień genera-
ła brygady Wojska Polskiego 
znalazł się dowódca 3. War-
szawskiej Brygady Rakieto-
wej Obrony Powietrznej płk 
Sławomir Kojło, który stacjo-
nującym w Bielicach garni-
zonem kieruje od stycznia br. 

Sławomir Kojło jest ab-
solwentem Wyższej Ofi -

cerskiej Szkoły Radiotech-
nicznej w Jeleniej Górze i 
Akademii Obrony Naro-
dowej. W armii służy od 

ponad trzydziestu lat. Pra-
cował m.in. w 77 dywizjo-
nie rakietowym, 79 Puł-
ku Obrony Powietrznej 

Kraju, Pułku Przeciwlot-
niczym w Jeleniej Górze, 
Szefostwie Wojsk Obro-
ny Przeciwlotniczej Ślą-
skiego Okręgu Wojsko-
wego. W latach 2014-2017 
pracował w Zarządzie 
Wojsk Obrony Powietrz-
nej i Przeciwrakietowej 
Dowództwa Generalnego, 
następnie w latach 2017-
2020 był dowódcą 15 Goł-
dapskiego Pułku Prze-
ciwlotniczego, a od 2020 
roku szefem Wojsk Obrony 
Przeciwlotniczej 11 Dywi-
zji Kawalerii Pancernej.

Dwa patriotyczne 
konkursy rozstrzygnięte
W przeddzień 104. rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości, w 
kramnicach miejskich odbyło się wręczenie nagród oraz podsumowanie dwóch 
konkursów patriotycznych organizowanych przez Szkołę Podstawową nr 7.

Laureaci pierwszych miejsc VII Powiatowego Konkursu Piosenki Patriotycznej
Klasy I-III SP (soliści) – Marcelina Miękus – SP w Teresinie – „Ojczyzna”
Klasy I-III SP (zespoły) – Jan Kusy, Zofia Orlińska, Maria Kochanowska – SP nr 3 – „Póki Polska żyje w nas”
Klasy IV-IV SP (soliści) – Dorota Stefańska– SP nr 1 – „Walczyk Lilu”
Klasy IV-IV SP (zespoły) – Marta Buczyńska, Zofia Jasińska, Anastazja Skrzynecka – SP nr 4 
– „Rozszumiały się wierzby płaczące”

Klasy VII-VIII SP i szkoły średnie –  Julia Matczak – ZSCKP „Osiemdziesiątka” – „Modlitwa Dziewczyńska”

Odebrał szlify generalskie

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy 

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 
informuje się, że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie wywieszono Zarządzenie Nr 280.2022 

z dnia 08.11.2022 r. w sprawie ogłoszenia wykazu 
nieruchomości przeznaczonej do wynajęcia 

z zasobu Gminy Miasto Sochaczew.
 lokal użytkowy położony przy ul. Stefana Żeromskiego 12 

w Sochaczewie.

OGŁOSZENIE
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MUZYKA

W poniedziałek 21 listopa-
da o godz. 18.00 w sali kon-
certowej PSM rozpocznie 
się koncert muzyki fi lmo-
wej „Nuty wyjęte z kadru”. 
Zapowiada się ciekawe wy-
darzenie dla melomanów 
i kinomanów. Na program 
koncertu złożą się piosenki 
i kompozycje instrumental-
ne pochodzące z polskich 
fi lmów fabularnych oraz 
seriali. 

Usłyszymy m.in. motywy 
z fi lmów „Czterej Pancer-
ni i Pies”, „Jak rozpętałem 
II wojnę światową”, „Ekstra-
dycja”, „Zapomniana me-
lodia”, „Jan Serce”, „Czar-
ne chmury”, „Dom”, „Noce 
i dnie”, „Młode Wilki” oraz 
„Człowiek z żelaza”. Utwory 
przeplatane będą interesu-
jącymi faktami o twórcach 
i produkcji wspominanych 
fi lmów. Na potrzeby kon-
certu przygotowane zostały 
aranżacje trzynastu utwo-
rów na czteroosobowy ze-
spół pod kierownictwem 
jednego z najzdolniejszych 
muzyków jazzowych, sak-
sofonisty Michała Koboj-
ka, na co dzień współpra-
cującego z zespołem Varius 
Manx. Wraz z nim zagrają 
m.in. Przemysław Kuczyń-
ski (perkusja, wieloletni szef 
artystyczny zespołu Edyty 
Górniak), kwartet smycz-
kowy Małgorzaty Korpysz, 
a o warstwę wokalną zadba-
ją Izabela Połońska, Bartek 
Grzanka (fi nalista V edycji 

„Mam Talent”i Jacek Mala-
nowski od lat współpracu-
jący z zespołem „Trubadu-
rzy”.

Jak zaznaczają organi-
zatorzy, z ogromną radością 
powitają w gościnnych pro-
gach PSM osoby niepełno-
sprawne oraz zagrożone wy-
kluczeniem. 

- Ambicją Stowarzysze-
nia Wsparcie Społeczne JA-
-TY-MY jest wspieranie 
rozwoju i wrażliwości arty-
stycznej osób ze środowisk, 
dla których dostęp do kultu-
ry i wydarzeń artystycznych 
na żywo często bywa utrud-
niony ze względu na bariery 
materialne bądź architekto-
niczne. Tym bardziej cie-
szę się, że nasi podopieczni 
będą mogli wziąć udział w 
tak znakomitym koncercie  
– mówi kierownik Warszta-
tu Terapii Zajęciowej w So-
chaczewie Piotr Pętlak.

Osoby   zainteresowa-
ne koncertem organizato-
rzy proszą o wcześniejszą 
rezerwację miejsca. Zgłosze-
nie zawierające imię i nazwi-
sko należy przesłać na adres 
koncert@nutyzkadru.pl.

Koncert   poprzedzi gala 
(godz. 17.00) z okazji Mię-
dzynarodowego Dnia Osób 
z Niepełnosprawnościami. W 
jej trakcie rozstrzygnięty zo-
stanie II Powiatowy Konkurs 
Plastyczny „Ja-Ty-My” dla 
dzieci pod patronatem wice-
ministra Macieja Małeckiego 
oraz starosty Jolanty Gonty.

(seb)

Wyjęte z kadru

Ukazała się nowa płyta 
Andrzeja Kopy, gitarzy-
sty, nauczyciela muzyki. 
W tym samym czasie autor 
wydał drugi tomik „Dro-
biazgów”, w którym pró-
buje swoich sił we fraszce, 
limeryku i krótkich rymo-
wankach.

Płyta pt. „Udany spek-
takl” zawiera 20 krótkich 
utworów instrumental-
nych, które, zgodnie z ty-
tułem, mogłyby posłużyć 
jako ścieżki dźwiękowe do 
etiud teatralnych lub fi l-

mowych. W większości to 
melancholijne granie jest 
także dobrym materiałem 
do wyciszenia i kontem-
placji.

Z kolei „Drobiazgi 2” to 
kontynuacja poprzedniego 
zbioru, w którym Andrzej 
Kopa zawarł głównie za-
bawne wierszyki, a w nich 
swoje spostrzeżenia z życia 
wzięte. Zgodnie z tym, co 
sam napisał, że „Nie cho-
dzi mi o mickiewiczow-
skie pociechy i strzechy...”, 
autor posługuje się pro-
stym, czasami dosadnym 
językiem, demaskując na-
sze przywary, upodobania 
i aspiracje.

A oto przykład z dwu-
wiersza „Matematyka czy-

li Towarzystwo Wzajemnej 
Adoracji”:

„Bez wartości zero, 
wartości nabiera

Kiedy za nim stoją jesz-
cze inne zera”.

O zbiorek „Drobiazgi 
2” można pytać w socha-
czewskich księgarniach 
lub u autora, który jest na-
uczycielem gry na gitarze 
klasycznej w ognisku mu-
zycznym w SCK przy ul. 
Prezydenta Ryszarda Ka-
czorowskiego 5 (dawny 
Klub Nauczyciela). 

(sos)

Muzyczne i wierszowane drobiazgi Andrzeja Kopy

Jolanta Sosnowska

Przygoda Darii z muzyką 
rozpoczęła się bardzo wcze-
śnie występem w ogólnopol-
skim programie „Od przed-
szkola do Opola”. Naturalną 
koleją rzeczy była szkoła mu-
zyczna w Sochaczewie w kla-
sie fortepianu, a następnie 
saksofonu, występy instru-
mentalne i wokalne ze szkol-
nym big-bandem a później 
edukacja muzyczna w Autor-
skiej Szkole Musicalowej Ma-
cieja Pawłowskiego. Dzięki 
niej zdobywała szlify na de-
skach Teatru Muzycznego 
Roma i Teatru Wielkiego w 
Łodzi. Kształciła się także na 
licznych warsztatach muzycz-
nych, poszerzając kontakty i 
podnosząc umiejętności.

Od trzech lat studiuje na 
Akademii Muzycznej w Byd-
goszczy na dwóch kierun-
kach - wokalistyka jazzowa 
oraz prowadzenie zespołów 
jazzowych i muzyki roz-
rywkowej i, jak sama mówi, 
uczy się pod okiem doskona-
łych muzyków. Nie poprze-
staje jednak na samych stu-
diach. Wystąpiła już chyba 
we wszystkich telewizyjnych 
programach muzycznych 
typu „Szansa na sukces” czy 
„� e Voice of Poland”. Jako 

solistka śpiewała gościn-
nie z orkiestrą symfoniczną 
w Filharmonii Pomorskiej 
w Bydgoszczy oraz z socha-
czewską orkiestrą Camerata 
Mazovia. Jest także członki-
nią chóru gospelowego oraz 
zespołu jazzowego. 

Jak twierdzi Daria, tak 
szerokie spektrum muzyczne 
nie zamyka jej w kręgu jedne-
go gatunku. Pozwala ciągle 
poszukiwać i realizować się 
w różnych brzmieniach. Tym 
bardziej, że sama komponuje 
i nagrywa własne utwory. 

Z singlem ,,Wieczne 
Lato'' nagranym z zespo-
łem Poluzjanci pojawiła się 
już w listopadzie 2019 roku.  
W 2021 wydała EPkę in-
strumentalną ,,Czułości'', 

na którą złożyło się pięć au-
torskich utworów skom-
ponowanych na fortepian. 
Do wszystkich kompozy-
cji powstały teledyski będą-
ce nieodłączną częścią tego 
projektu, tworząc spójną 
pięcioczęściową historię. 
Piękne ujęcia do nich po-
wstały w zaułkach Pragi 
i w scenerii polskich gór. 
Sochaczewianie mogli po-
słuchać kompozycji z tego 
mini albumu w wykonaniu 
autorki w minione wakacje, 
podczas koncertu w nowo 
otwartym amfi teatrze.

A teraz nadszedł czas na 
kolejny projekt. W piątek, 18 
listopada, odbędzie się pre-
miera najnowszego utworu 
Darii, tym razem wokalno-
-instrumentalnego, zatytu-
łowanego "Bilet wspomnień". 
Jak twierdzi kompozytor-
ka, jest to zapowiedź albu-
mu z muzyką wokalno-in-
strumentalną, który ma się 
ukazać w przyszłym roku. 
Tymczasem zapraszamy na 
serwisy streamingowe, gdzie 
od piątku będzie można  za-
poznać się z najnowszą pro-
dukcją Darii.

Muzyczne poszukiwania 
Darii Kobiereckiej
Cieszymy się, kiedy młodzi ludzie z naszego środowiska odnoszą sukcesy. Tym 
chętniej wracamy do historii Darii Kobiereckiej, wokalistki, instrumentalistki 
i kompozytorki z Sochaczewa, o której już pisaliśmy. Daria nieustannie się 
rozwija, a 18 listopada ukaże się jej najnowszy utwór „Bilet wspomnień”.

Z twórczością Darii można się zapoznać w internecie, pod linkami:
https://www.facebook.com/muzycznadaria/
https://www.instagram.com/daria.kobierecka/
https://www.youtube.com/channel/UCSy6LKwAeVwMD8t7IjW3V3A
https://open.spotify.com/artist/6Q5G2AOtY5TBXasoCWINmv

KONDOLENCJE

Rozłąka jest naszym losem,
spotkanie naszą nadzieją

Bożenie Baszczyc
słowa otuchy i szczere wyrazy współczucia 

z powodu śmierci 

MAMY
Przekazują chórzyści Towarzystwa Śpiewaczego 

Ziemi Sochaczewskiej
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7 listopada władze powiatu 
podpisały umowę na reali-
zację inwestycji. Wykona 
ją lokalna fi rma Sochbud. 
Wartość zadania to 9 mln 
zł. Przedsięwzięcie dofi -
nansowane jest ze środków 
Rządowego Funduszu Pol-
ski Ład: Program Inwesty-
cji Strategicznych w kwo-
cie 7,23 mln zł. Planowany 
termin zakończenia inwe-
stycji to marzec 2024 r.  

Jest to kolejna wielka 
inwestycja powiatowa o 
charakterze oświatowym. 
Przypomnijmy, na fi niszu 
jest budowa hali sporto-
wej dla „Osiemdziesiątki”, 
budynku dydaktycznego 
dla „Ogrodnika”, moder-
nizowana jest sala gim-
nastyczna i wykonywana 
kanalizacja w ZS w Tere-
sinie. Wcześniej powsta-
ły już m.in. kompleks bo-
isk przy LO im F. Chopina 
czy boisko trawiaste przy 
„Ogrodniku”. Szkoły zy-
skały nowe pracownie dy-
daktyczne, sukcesywnie 
realizowane są remonty.

Przebudowa i rozbu-
dowa budynku Zespołu 
Szkół im. Jarosława Iwasz-
kiewicza to oczekiwana in-

westycja, która pozwoli tej 
placówce wreszcie działać 
w jednym, nowoczesnym 
obiekcie. 

- Szkoła bardzo po-
trzebowała tej inwestycji. 
Dzięki rządowym środ-
kom powstanie nowocze-
sny, komfortowy budynek, 
w którym uczniowie i na-
uczyciele będą mieli lepsze 
warunki do pracy i nauki. 
Mam wielką satysfakcję, że 
kwota ponad 7 milionów 
złotych pochodzi z Rządo-
wego Funduszu Polski Ład. 
Mieszkańcy Chodakowa 
z całą pewnością zasługu-
ją na tę inwestycję, ucznio-
wie i nauczyciele również. 
Dziękuję za znakomi-
tą współpracę samorzą-
dowcom powiatu socha-
czewskiego. Ta inwestycja 
to przykład, że wsparcie 
rządu Prawa i Sprawiedli-
wości trafi a w najbardziej 
potrzebne miejsca - mó-
wił podczas konferencji 
poprzedzającej podpisa-
nie umowy Maciej Małec-
ki, wiceminister Aktywów 
Państwowych.

- Jest to jeden z naj-
piękniejszych dni mojego 
życia. Od 2001 roku ocze-

kujemy, by jako społecz-
ność szkolna być razem 
jako Zespół Szkół, ale tak 
naprawdę jesteśmy osob-
no, bo uczymy się w dwóch 
budynkach – podkreśla-
ła z kolei Hanna Bonecka, 
dyrektor „Iwaszkiewicza". 
- Ta inwestycja na pewno 
nas scali. Znajdujemy się 
w czasach trudnych, tym 
bardziej cieszymy się, że 
znalazły się środki dla cho-
dakowskiego „Iwaszkie-
wicza”. Wierzę, że piękny 
szkolny obiekt powstanie 
zgodnie z przyjętym har-
monogramem prac i już na 
wiosnę 2024 roku będzie-
my się cieszyć z jego użyt-
kowania – dodała.

Projektowana przebu-
dowa i rozbudowa budyn-
ku szkoły polega na dobu-
dowaniu nowego obiektu 
do istniejącej szkoły tak, 
że powierzchnia użytko-
wa ulegnie podwojeniu. W 
istniejącym budynku zo-
stanie przebudowana część 
szczytowa, łącząca się z 
nowym obiektem. Zapro-
jektowany budynek jest 
dwukondygnacyjny o wy-
miarach zasadniczej bryły 
36,7 m x 18,2 m, plus tro-

chę węższa część łącząca 
się z istniejącym budyn-
kiem o wymiarach 13 m x 
9,2 m. W części łączniko-
wej znajdzie się dodatkowa 
klatka z windą (dostępność 
dla osób z niepełnospraw-
nościami). W projektowa-
nym budynku znajdzie się 
jedenaście klas lekcyjnych 
i trzy pracownie kompute-
rowe. 

Podpisy pod umową w 
obecności m.in. wicemini-
stra Macieja Małeckiego, 
Andrzeja Kierzkowskiego 
– przewodniczącego Rady 
Powiatu, członków Zarzą-
du Powiatu - Anny Paw-
łowskiej i Bogumiła Czu-
backiego, dyrektora ZS 
im. Jarosława Iwaszkie-
wicza - Hanny Boneckiej 
oraz Urszuli Opasiak – dy-
rektor Powiatowego Ze-
społu Edukacji złożyli: 
Jolanta Gonta – starosta so-
chaczewski, Tadeusz Głu-
chowski – wicestarosta, 
Teresa Pawelak – skarbnik 
powiatu oraz właściciele 
fi rmy Sochbud Oktawian 
Grzeszczak, Krystian No-
wicki.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Startuje rozbudowa 
„Iwaszkiewicza”
Na nowy budynek szkoły społeczność „Iwaszkiewicza” czekała ponad dwadzieścia 
lat. Dzięki dofi nansowaniu z drugiej edycji Polskiego Ładu powiat spełni marzenia 
i oczekiwania uczniów oraz nauczycieli. Nowoczesna placówka i co najważniejsze, 
zorganizowana w jednym obiekcie, powstanie dzięki rozbudowie i przebudowie 
istniejącego budynku po dawnym „Chemiku”, mieszczącego się przy ulicy Chopina. 

W galerii Miejskiej Biblio-
teki Publicznej w kramni-
cach można obejrzeć dwie 
wystawy. Swoje obrazy 
prezentuje malarka Nela 
Bryłowska a rękodzieło 
Agnieszka Wolińska. 

Obie wystawy są war-
te obejrzenia. Pierwsza, 
Neli Bryłowskiej, przede 
wszystkim dlatego, że ar-
tystka rzadko prezentuje 
swoje prace w formie zwar-
tej ekspozycji. Tymcza-
sem na wystawie zobaczy-
my świetny cykl nazwany 
przeze mnie „Drzewa”. To 
kilka dużych obrazów po-
kazujących strukturę i ży-
cie drzewa. Każda praca 
opiera się na perfekcyjnie 
odtworzonych detalach, a 
jednocześnie tworzy wy-
jątkowy klimat leśnego czy 
parkowego bytu. Zbliżo-
ne charakterem są prace z 
wodą w roli głównej, choć 
to tylko pretekst do poka-
zania miejsca człowieka w 
świecie żywiołów. 

Inne prace to „pejzaże z 
duszą”, też nazwane tak na 
mój własny użytek. Patrząc 
na letnią łąkę, jesienną ale-
ję czy zimowy las rodzą się 
w nas uczucia bliskości z 
naturą, ale także pokazują 
tkliwość, z jaką autorka po-
traktowała temat. To nie są 
byle jakie pejzaże, to miej-
sca, w których chcielibyśmy 
spędzać czas. Wyczucie 
perspektywy, koloru, ładu-

nek uczuciowy sprawiają, 
że stają się nam bliskie od 
pierwszego wejrzenia.

Druga wystawa, wyeks-
ponowana w gablotach, to 
rękodzieło Agnieszki Wo-
lińskiej, kustosza bibliote-
ki i kierownika działu gro-
madzenia i opracowania 
zbiorów. Przyglądając się 
jej pracom, od razu widać, 
że pani Agnieszka ma dwie 
pasje - książki i tak zwane 
kiedyś robótki ręczne. Ale 
autorka wytwory własnych 
rąk podniosła do ran-
gi sztuki. I to dosłownie, 
bo znajdziemy tam obra-
zy Moneta czy van Gogha 
wykonane ha� em krzyży-
kowym, sznurkowe ma-
kramy, dziergane serwetki, 
bombki z materiału. Kilka 
gablot zajmuje sztuka sa-
kralna. 

Prac jest tak dużo i są 
tak różnorodne, że pojawia 
się pytanie o zakres zainte-
resowań autorki. Jak poka-
zuje wystawa, są one wielo-
rakie. Agnieszka Wolińska 
nie ogranicza się do jednej 
formy, materiału czy kon-
kretnego wzoru. Miłośni-
cy rękodzieła znajdą na 
wystawie tyle pomysłów, 
ciekaw ych   zastosowań 
dla nici, sznurka, wstąż-
ki, że część tych ekspona-
tów chcieliby mieć na wła-
sność.

Zbiory oglądać można 
do końca listopada.

Jolanta Sosnowska

Dwie artystki
w jednym miejscu



12
Nr 23 (118) 15 listopada 2022 roku

SOCHACZEWSKIE CENTRUM KULTURY

Adres redakcji:
Sochaczewskie Centrum Kultury
96-500 Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 83
Kontakt:
e-mail: iza.strzelecka.sck@gmail.com

Redaguje:
Iza Strzelecka

Rozwój infrastruktury kultury w Socha-
czewskim Centrum Kultury realizowany 
jest z udziałem środków Ministra Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego

MINISTERSTWO 
KULTURY I DZIEDZICTWA 
NARODOWEGO.

Patria 
w Retrotece

5 listopada Munduro-
wy Zespół Wokalno-In-
strumentalny PATRIA z 
Sochaczewskiego   Cen-
trum Kultury, wziął udział 
w koncercie „Jak całować 
to ułana”, który odbył się 
w warszawskim kinie „Ilu-
zjon”. Zespół pod kierun-
kiem Arkadiusza Mamca-
rza wystąpił wraz z Janem 
Młynarskim, podczas Re-
troteki – Wieczór z ułana-
mi. Wokaliści „Patrii”, w 
towarzystwie Piotra Mani, 
Jarosława Bothura i Piotra 
Domagalskiego, zaprezen-

towali piosenki inspirowa-
ne tradycją legionową ta-
kich autorów jak Marian 
Hemar czy Adam Kowal-
ski. Występ został bardzo 
ciepło przyjęty przez pu-
bliczność. Koncert trans-
mitowany był na żywo na 
portalu ninateka.pl (wkrót-
ce dostępny będzie za-
pis koncertu online). I jest 
szansa, że to nie ostat-
ni występ „Patrii” w War-
szawie na zaproszenie Jana 
Młynarskiego. Trzymamy 
kciuki za kolejne wspólne 
projekty!

W zaduszkowym klimacie

Szczególny   chara k-
ter wydarzenia podkreśli-
ła wystawa ikon „Bo piękno 
na to jest, by zachwycało” 
Renaty Komorowskiej. Pre-
zentacji wierszy – o miło-
ści, radości, ale też bólu i 
przemijaniu,   towarzyszy-
ła muzyka w wykonaniu 
Bartosza Madeja. Akompa-
niamentem skrzypcowym 
ubarwiła spotkanie Marta 
Wasilewska.

„To niezwykły zaszczyt, 
że możemy dzisiaj go-
ścić artystki z duszy i z ser-
ca” – takimi słowami, wita-
jąc licznie przybyłych gości, 
rozpoczął wieczór dyrek-
tor SCK Artur Komorow-
ski.   Anna   Bojanowska, 
Barbara Osiecka i Rena-
ta Komorowska to koleżan-
ki ze szkolnych lat, które 
podczas   Sochaczewskich 
Zaduszek   Kulturalnych 
uchyliły drzwi do swojego 
wewnętrznego świata. Za-
równo prezentowana poezja 
jak i eksponowane w Galerii 
ZeDeK ikony, nadały wyjąt-
kowy wydźwięk spotkaniu. 
Wiersze Anny Bojanow-
skiej i Barbary Osieckiej, to 
zapis ich wieloletnich do-
świadczeń i emocji uchwy-
conych na papierze. Poru-
szających, bardzo szczerych, 
intymnych. Pięknym ich 
dopełnieniem były utwory 
wykonane przez Bartosza 
Madeja – fi nalistę programu 
� e Voice of Poland. Refl ek-
syjne, melodyjne piosen-
ki idealnie wkomponowały 
się w „zaduszkowy” charak-

ter spotkania. Podobnie jak 
prezentowane ikony autor-
stwa Renaty Komorowskiej, 
które stały się pretekstem do 
zatrzymania i głębszej re-
fl eksji. 

Miłym akcentem spo-
tkania była obecność Bożeny 
Sankowskiej – szkolnej wy-
chowawczyni bohaterek wie-
czoru, która w krótkim wy-
stąpieniu   zaznaczyła, że jest 
niezwykle dumna ze swoich 
podopiecznych. Wszystkie 
trzy panie otrzymały wiele 
gratulacji i życzeń owocnego 

kontynuowania twórczej pa-
sji. Niespodzianką dla autor-
ki Anny Bojanowskiej była 
recytacja fragmentu jej pro-
zy „Anioły nie umierają” w 
wykonaniu Krystyny Zduń-
skiej.

Po części ofi cjalnej był 
czas na rozmowy przy ka-
wie, herbacie i słodko-
ściach.   Zainteresowani 
mogli nabyć książki Anny 
Bojanowsk iej    i    ot rzy-
mać tomik poezji Barbary 
Osieckiej z osobistą dedy-
kacją. Wielu gości skorzy-

stało z szansy na ponowne 
zanurzenie się w poetyc-
kich strofach, w zaciszu 
własnego domu.
Wiersze czytali: Anna Boja-
nowska, Jolanta Kawczyńska, 
Monika Rychwalska, Marta 
Wasilewska i Bartosz Madej
Scenariusz i scenografi a: 
Marta Wasilewska
Koordynacja:
impresariat SCK
Organizatorzy składają 
podziękowania dla Państwa 
Grażyny i Krzysztofa 
Kowalskich za użyczenie roślin 
do wykonania scenografi i.

W refleksji i zadumie minął wieczór 5 listopada w Sochaczewskim Centrum Kultury, gdzie w ramach 
Sochaczewskich Zaduszek Kulturalnych odbyło się poetyckie spotkanie zatytułowane „Jesienne strofy 
z ikoną w tle”. Swoją poezją płynącą z głębi serca, podzieliły się Anna Bojanowska i Barbara Osiecka.
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Przekazania pamiątek do-
konał syn porucznika oraz 
wdowa po zmarłym w 2008 r. 
Ignacym Święcickim. Dzięki 
tym materiałom możliwe jest 
odtworzenie szlaku bojowe-
go, jaki przebył Ignacy Świę-
cicki, pilot 318 Dywizjonu 
Myśliwsko-Rozpoznawczego 
„Gdańskiego”, w ramach któ-
rego dokonał licznych lotów 
rozpoznawczych, m.in. pod-
czas walk we Włoszech.

Urodzony w Zakału-
żu na ziemi mińskiej, Ignacy 
Święcicki ukończył 23 stycz-
nia 1939 roku Wydział Me-
chaniczny Politechniki War-
szawskiej z tytułem inżyniera 
mechanika. Podczas walk we 
wrześniu 1939 roku został 
powołany do lotnictwa do 
obsługi naziemnej, a następ-
nie internowany w Rumunii. 
Przez Bliski Wschód przedo-
stał się do Francji a po jej ka-
pitulacji znalazł się w Wielkiej 
Brytanii. Z Anglii został skie-
rowany w 1942 r. na kurs pilo-
ta do Kanady. Po ukończeniu 
kursu znalazł się nad Mo-
rzem Śródziemnym, gdzie w 
ramach 318 Dywizjonu od-
bywał loty nad Włochami. 
W Polskich Siłach Powietrz-
nych służył do listopada 1946 
roku, a następnie przeszedł 
na dwa lata do Polskiego Kor-
pusu Przysposobienia i Roz-
mieszczenia. Przekazany do 

muzeum brytyjski mundur 
z insygniami Royal Air Force 
pochodzi właśnie z tego okre-
su.

Ignacy Święcicki był kole-
gą szkolnym Czesława Miło-
sza, W trakcie pracy poety w 
dyplomacji rządu polskiego w 
USA, za jego pośrednictwem, 
poznał Józefa Giebułtowicza, 
sekretarza w ambasadzie RP 
w Waszyngtonie, oraz jego 
siostrę Annę, z którą później 
się ożenił. 

Ignacy marzył o powrocie 
do Polski, ale odwiódł go od 
tego pomysłu los braci. Ich hi-
storia jest bardzo dramatycz-
na. Józef był dziennikarzem, 
(nieformalnie redagował od 
listopada 1939 roku „Ku-

rier Wileński”), członkiem 
Związku Walki Zbrojnej, na-
stępnie Armii Krajowej, słu-
żył w kierownictwie dywersji 
Okręgu Wilno AK, walczył 
w operacji „Ostra Brama”. 
Pomimo iż się ujawnił po 
wkroczeniu Sowietów, został 
aresztowany i przetrzymy-
wany w więzieniu na Łukisz-
kach, wywieziony następnie 
do Republiki Komi, na pół-
nocy Związku Radzieckiego, 
pracował w kopalni węgla w 
Incie. Tam zmarł z niedoży-
wienia 3 lutego 1946 roku.

Andrzej dowodził od-
działem Kedywu AK Baza 
„Miód” na Wileńszczyźnie, z 
którym brał udział w akcjach 
dywersyjnych zdobywania 

broni z magazynów w Jaszu-
nach, a także w akcji „Burza”. 
Więziony w Łukiszkach w 
Wilnie (1940-1941), w grud-
niu 1944 wywieziony do łagru 
koło Workuty, skąd powrócił 
w sierpniu 1945. Po wojnie, w 
latach 1953-1956 osadzony w 
więzieniu we Wronkach z wy-
rokiem dożywocia.

Przekazane   dokumen-
ty oraz zarejestrowana roz-
mowa z członkami rodzi-
ny, posłużą do opracowania 
i publikacji niezwykłej histo-
rii rodziny Święcickich. Już 
wkrótce materiały znajdą się 
na wystawach muzealnych.

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 

i Pola Bitwy nad Bzurą

W Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą otwarto ciekawą 
wystawę czasową. Tema-
tem przewodnim jest pol-
skie godło. 

Jak wiadomo, orzeł z pol-
skiego godła stracił swą ko-
ronę po drugiej wojnie świa-
towej, by odzyskać ją dopiero 
w roku 1989. Przez wszyst-
kie te lata jednak - jako em-
blemat - pojawiał się na róż-
nego rodzaju przedmiotach 
- od oznaczeń wojskowych i 
milicyjnych, przez naszywki 
do gadżetów promocyjnych. 

Różne warianty niekorono-
wanego orła prezentowane są 
na wystawie czasowej w holu 
sochaczewskiego muzeum.

Znajdziemy tu również 
akcent sochaczewski - czy-
li różne wariacje herbu So-

chaczewa, używane przed 
rokiem 1990. Temat jest o 
tyle interesujący, że kwestie 
heraldyczne nie były ure-
gulowane żadnym znanym 
aktem prawnym, stąd pa-
nowała pewna dowolność w 

jego przedstawianiu - choć 
konsekwentnie wzorowano 
się na herbie średniowiecz-
nym, zachowanym na daw-
nych pieczęciach.

Pomysłodawcą   eks-
pozycji jest Andrzej Pa-
luch, sochaczewski dzia-
łacz sportowy i kolekcjoner. 
Udostępnione obiekty po-
chodzą przeważnie z kolek-
cji autora, a także stanowią 
pamiątki po Ryszardzie Ła-
komskim, uzupełnia je kil-
ka przedmiotów ze zbiorów 
muzeum. 

Wystawa będzie czyn-
na do końca listopada.

O pilocie Święcickim
Do Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą trafi ły kolejne 
eksponaty. Są to pamiątki po kapitanie Ignacym Święcickim, pilocie z 
318 Dywizjonu Myśliwsko-Rozpoznawczego, który operował nad Morzem 
Śródziemnym, przede wszystkim podczas kampanii we Włoszech w 1944 roku.

Wystawa czasowa z godłem w roli głównej

Zaśpiewali 
patriotycznie

10 listopada w Sochaczew-
skim Centrum Kultury odbył 
się Konkurs Piosenki Patrio-
tycznej „POLSKIE DROGI”. 
Już teraz zapraszamy na uroczy-
stość wręczenia nagród laure-
atom konkursu, która odbędzie 
sie podczas koncertu Mundu-
rowego Zespołu Wokalno - In-
strumentalnego PATRIA 18 li-
stopada o godzinie 19.00 w SCK 
przy ul. 15 Sierpnia 83.

Po obejrzeniu i wysłucha-
niu 61 prezentacji wokalnych 
(z Przedszkola Niepubliczne-
go Diecezji Łowickiej im. Św. 
Aniołów Stróżów, Przedszko-
la Samorządowego w Iłowie, 
Miejskiego Przedszkola nr 3, 
Niepublicznego Przedszko-
la ,,Wesołe Tuptusie”, Miej-
skiego Przedszkola nr 4, Szko-
ły Podstawowej nr 3, nr 4, nr 7, 
z Gminnego Ośrodka Kultury 
w Iłowie, z Państwowej Szkoły 
Muzycznej, Szkoły Podstawo-

wej w Kątach, z SCK, ze Szkoły 
Podstawowej w Szymanowie, 
Z Best Vocal Studio z Garwo-
lina, ze Szkoły Podstawowej 
w Skierniewicach, z ZSCKP 
w Sochaczewie; z Niepublicz-
nej Szkoły Podstawowej im. 
Marszałka Józefa Piłsudskie-
go w Orszymowie) komisja w 
składzie: Jolanta Kawczyńska 
- przewodnicząca jury, kierow-
nik Sekcji Integracji Społecznej, 
Klubu Nauczyciela i Piosen-
ki Estradowej, muzyk instru-
mentalista; Marta Wasilewska 
- kierownik Sekcji Twórczości 
Przestrzennej i Sztuk Pięknych 
SCK, muzyk instrumentali-
sta; Piotr Milczarek - instruk-
tor wokalny SCK, muzyk, dy-
rygent chóralny, koordynator 
Klubu Nauczyciela; Anna Wo-
lińska - specjalista do spraw 
impresariatu, polonista, autor 
książek; przyznała następujące 
nagrody i wyróżnienia:

Kategoria I - przedszkola
NAGRODA I: Maria Szułczyńska z Niepublicznego Przedszkola Diecezji Łowickiej w Sochaczewie
NAGRODA II: Marcelina Kuśmider z Miejskiego Przedszkola nr 4 w Sochaczewie
NAGRODA III: Zuzanna Pytkowska z Miejskiego Przedszkola nr 4 w Sochaczewie
WYRÓŻNIENIA: Zespół Biedronki z Niepublicznego Przedszkola Diecezji Łowickiej w Sochaczewie,
Anna Olkowicz z Przedszkola Samorządowego w Iłowie
Kategoria II - szkoły podstawowe, klasy I-III
NAGRODA I: Antoni Tomaszewski z Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie
NAGRODA II: Trio z Trójki ze Szkoły Podstawowej nr 3 w Sochaczewie
NAGRODA III: Kornelia Kharchenko z Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie
Kategoria III – szkoły podstawowe, klasy IV-VIII
NAGRODA I: Michalina Bodzak ze Szkoły Podstawowej w Szymanowie
Amelia Starzyńska ze Szkoły Podstawowej nr 3 w Sochaczewie
NAGRODA II: Nadia Czubacka z Państwowej Szkoły Muzycznej I i II stopnia w Sochaczewie
Maja Belina ze Szkoły Podstawowej w Skierniewicach
NAGRODA III: Maja Piłaszewicz, Dominika Wolińska z Państwowej Szkoły Muzycznej I i II stopnia w Sochaczewie
WYRÓŻNIENIE
Zofia Wojewoda ze Szkoły Podstawowej nr 3 w Sochaczewie, Zuzanna Jabłońska ze Szkoły 
Podstawowej nr 7 w Sochaczewie, Alicja Markiewicz ze Szkoły Podstawowej nr 4 w Sochaczewie, 
Antoni Krasucki ze Szkoły Podstawowej nr 4 w Sochaczewie, Bartosz Winnicki ze Szkoły 
Podstawowej w Kątach, Pola Grabarek z Sochaczewskiego Centrum Kultury, Elena Kamelak ze Szkoły 
Podstawowej nr 7 w Sochaczewie, Nikola Gerasik z Państwowej Szkoły Muzycznej I i II stopnia 
w Sochaczewie, Zespół ze Szkoły Podstawowej nr 4 Sochaczewie, Zespół Alter Ego z Gminnego 
Ośrodka Kultury w Iłowie

Kategoria IV- OPEN; szkoły ponadpodstawowe
NAGRODA I
Julia Matczak z ZSCKP w Sochaczewie, Amelia Kobierecka z Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie
NAGRODA II
Julia Gala z Sochaczewskiego Centrum Kultury
Ze względu na bardzo wysoki poziom konkursu Jury postanowiło przyznać z okazji 
V Jubileuszowego Konkursu ,,Polskie Drogi” GRAND PRIX - Emilii Głodek z Best Vocal 
Studio Garwolin za piosenkę ,,Tango na głos, orkiestrę i jeszcze jeden głos”.
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TENIS STOŁOWY

Drużyna Bzury Chodaków po zwycięskim meczu z Sokołem Budki Piaseckie

W niedzielę 6 listopada na 
stadionie przy Chopina od-
były się powiatowe derby. 
Biało-zieloni podejmowa-
li zespół Sokoła Budki Pia-
seckie. Początek spotkania 
nie zapowiadał wielkiego 
widowiska. W dodatku to 
goście byli bliżsi zdobycia 
bramki. Gospodarze mie-
li jednak trochę szczęścia. 
Najdogodniejsza sytuacja 
Sokoła zakończyła się tra-
fi eniem w poprzeczkę. Na 
dwie minuty przed prze-
rwą wynik meczu otwo-
rzył Kamil Kamiński. Wo-
rek goli pękł dopiero w 
drugiej połowie. W 65. mi-
nucie na 2:0 podwyższył 
Mariusz Wiciak, dobijając 
piłkę odbitą przez bramka-
rza Sokoła. Trzecią bramkę 
zdobył Patryk Wyrembow-
ski, po dobitce strzału Ro-
berta Wasilewskiego. Dwie 
minuty później ponownie 
na listę strzelców wpisał 
się, grający prezes klubu, 
Mariusz Wiciak. Po ude-
rzeniu głową na 5:0 pod-
wyższył Filip Szypszak a w 
ostatniej minucie spotka-
nia wynik ustalił Daniel 
Krasoń.

Kolejne trzy punkty pił-
karze Bzury wywalczyli na 
wyjeździe w starciu z Re-
laxem Radziwiłłów. Mecz 
ostatniej jesienią XIII ko-
lejki rozegrano w piątek 11 
listopada. Do przerwy był 
bezbramkowy remis, choć 
biało-zieloni wbili piłkę do 
siatki, jednak sędzia uznał, 
że gol padł ze spalonego. 
O wyniku meczu zadecy-
dowały wykonywane w 
drugiej połowie stałe frag-
menty gry. Pierwszego gola 
zdobył Mariusz Wiciak, po-
syłając piłkę do bramki ry-

wali bezpośrednio z rzutu 
wolnego. Pod koniec me-
czu w polu karnym niepra-
widłowo zatrzymywany był 
Filip Szypszak. Sędzia bez 
wahania wskazał na jede-
nasty metr. Do piłki pod-
szedł Patryk Wyrembowski 
i pewnie zamienił rzut kar-
ny na gola, ustalając wynik 
na 2:0 dla biało-zielonych.

Bzura Chodaków koń-
czy rundę jesienną, będąc w 
środku tabeli warszawskiej 
klasy B. Piłkarze Grzegorza 
Szypszaka zdobyli 19 punk-
tów w 13 meczach. Bilans 

biało-zielonych to sześć zwy-
cięstw, tyle samo porażek i 
jeden remis. Widać tenden-
cję wzrostową, oby udało się 
utrzymać ją do wiosny. 

Niestety, nie widać 
większej poprawy w grze 
Orkana. Piłkarze z War-
szawskiej w ostatniej XI 
kolejce płockiej klasy A 
przegrali u siebie w sobo-
tę 5 listopada z Błyskawi-
cą Lucień. Gospodarzom 
udało się utrzymać remis 
do 35. minuty. Końcówka 
pierwszej połowy zakoń-
czyła się „błyskawicznym” 

pogromem. Ekipa z Lucie-
nia zdobyła przed przerwą 
cztery gole. Po zmianie 
stron goście zaliczyli jesz-
cze jedno trafi enie, usta-
lając tym samym wynik 
spotkania na 0:5. Orkan 
Sochaczew zajmuje ostat-
nie miejsce w tabeli. W 11 
meczach zdobył tylko je-
den punkt, remisując z 

przedostatnią w lidze Wi-
słą Nowy Duninów. 

Znacznie lepiej idzie 
młodszym piłkarzom Or-
kana. Drużyna z rocznika 
2008, grająca w tym roku 
w I płockiej lidze trampka-
rzy, wywalczyła awans do 
ligi wojewódzkiej i po prze-
rwie zimowej będzie rywa-
lizować z najlepszymi dru-
żynami z całego Mazowsza. 
Ekipa 14-latków, prowa-
dzona przez trenera Kry-
stiana Pisarka, przypieczę-
towała awans w ostatnim 
meczu rozegranym w nie-
dzielę 6 listopada na stadio-
nie przy ul Warszawskiej, 
pewnie pokonując swo-
ich rówieśników z drużyny 
FEA Gostynin 7:3. Na listę 
strzelców w sochaczewskim 
zespole wpisali się: Eryk 
Staniaszek, Stanisław Lesz-
czyński, Franciszek Stawic-
ki a po dwie bramki zdobyli 
Kevin Kaczmarek i Oliwier 
Sabalski. 

Bzura wygrywa, Orkan przegrywa
Dwie sochaczewskie drużyny piłkarskie seniorów zakończyły rozgrywki rundy jesiennej. Bzura Chodaków w dwóch 
ostatnich meczach zdobyła komplet punktów. Za to w ekipie Orkana wciąż trwa kryzys.

Wyniki sochaczewskich drużyn:
Bzura Chodaków - Sokół Budki Piaseckie 6:0 (1:0)

Relax Radziwiłłów - Bzura Chodaków 0:2 (0:0)
Orkan Sochaczew - Błyskawica Lucień 0:5 (0:4)

Drużyna Sochaczewskiego 
Klubu Tenisa Stołowego 
zagrała dwa ligowe mecze 
jednego dnia. Przed połu-
dniem 13 listopada zespół 
prowadzony przez Broni-
sława Gawrylczyka podej-
mował ekipę z Tarnobrze-
ga. Natomiast wieczorem 
SKTS zagrał z beniamin-
kiem z Jastrzębia Zdroju. 

Drużyna KTS Enea Siar-
kopol Tarnobrzeg dzień 
wcześniej bardzo udanie 
rozpoczęła udział w ko-
lejnej edycji Champions 
League. W rozgrywkach 
europejskich   pucharów 
pokonała w Hiszpanii ze-
spół Tecnigen Linares 3:0. 
Nietypowo, mecz w cho-
dakowskiej hali rozpoczął 

się o godz. 10.00. Pierw-
szy pojedynek był starciem 
dwóch doskonale znają-
cych się Rumunek, Iriny 
Ciobanu i Elizabety Sama-
ry. Lepsza okazała się star-
sza zawodniczka z Tar-
nobrzega, pokonując w 
pięciu setach zawodniczkę 
SKTS. W drugiej grze Ilo-
na Sztwiertnia nie była w 
stanie skutecznie przeciw-
stawić się Chince z portu-
galskim paszportem – Fu 
Yu, której uległa w trzech 
setach.   Trzydziestokrot-
ne mistrzynie Polski pro-
wadziły 2:0. Szansę druży-
ny gospodarzy przedłużyła 
Zuzanna Wielgos, która w 
czterech partiach wygrała 
z Kingą Stefańską. Do re-
misu mogła doprowadzić 

Irina Ciobanu, lecz pierw-
sza rakieta sochaczewskie-
go klubu również nie dała 

rady Fu-Yu, z którą udało 
jej się wygrać tylko jedne-
go seta. Ostatecznie zespół z 

Tarnobrzega zgarnął pełną 
pulę trzech punktów do li-
gowej tabeli, zwyciężając 3:1. 

Po południu sochaczew-
ski zespół, również w hali 
przy ul. Chopina, podejmo-
wał ligowego beniaminka 
drużynę z Jastrzębia Zdro-
ju. Bez niespodzianek go-
spodynie wygrały 3:0. Iri-
na Ciobanu oraz Zuzanna 
Wielgos wygrały swoje gry 
bez straty seta. Jedynie Ilona 
Sztwiertnia potrzebowała aż 
pięciu partii. Laura Kałużny 
prowadziła już 2:0, jednak 
zawodniczka SKTS odrobiła 
straty i wygrała w decydują-
cej piątej partii. 

Kolejne spotkanie w 
chodakowskiej hali teni-
sistki stołowe zagrają już 
w najbliższy piątek 18 li-
stopada. O godz. 17.00 roz-
pocznie się mecz z drużyną 
Bebetto Częstochowa. 

W niedzielę sochaczewskie tenisistki rozegrały dwa mecze

SKTS Sochaczew – KTS Tarnobrzeg 1:3
Irina Ciobanu - Elizabeta Samara 2:3 

(11:8, 9:11, 11:9, 8:11, 6:11)
Ilona Sztwiertnia - Fu Yu 0:3 (6:11, 4:11, 8:11)

Zuzanna Wielgos - Kinga Stefańska 3:1 
(12:10, 11:5, 8:11, 11:7)

Irina Ciobanu - Fu Yu 1:3 (5:11, 7:11,11:8, 7:11)

SKTS Sochaczew - JKTS Jastrzębie-Zdrój 3:0
Irina Ciobanu - Patrycja Paszek-Jemilianowicz 3:0 

(11:2, 11:9, 11:4)
Ilona Sztwiertnia - Laura Kałużny 3:2 

(9:11, 6:11, 11:9, 11:9, 11:8)
Zuzanna Wielgos - Agata Paszek 3:0 

(11:4, 11:2, 11:6)
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Opr. Maciej Frankowski

Ze względu na zgrupowa-
nie reprezentacji Polski, 
decyzją Polskiego Związ-
ku Rugby, mecze ostat-
niej jesiennej kolejki mo-
gły   zostać   przełożone, 
lecz drużyny z Sochacze-
wa i Siedlce porozumiały 
się i spotkanie odbyło się 
w pierwotnie zakładanym 
terminie. W ekipie Orkana 
zabrakło m.in. grającego 
w I linii Antoniego Gołę-
biowskiego, pięciu zawod-
ników U-20 oraz Namibij-
czyka Pietera Steenkampa. 
Na pozycji łącznika ataku 
udany występ zaliczył Mi-
chał Kępa, który zdobył w 
sumie 21 punktów. 

Zajmująca   ostat nie 
miejsce w tabeli druży-
na gospodarzy nie zamie-
rzała poddać się bez walki. 
Pogoń trafi ła dwie pró-
by z rzutów karnych i wy-
szła na prowadzenie 6:0. 
W 9. minucie Orkan zdo-
był pierwsze przyłożenie 
i po udanym podwyższe-
niu Michała Kępy socha-
czewianie objęli prowadze-
nie 7:6. Mistrzowie Polski 
złapali wiatr w żagle i do 
20. minuty położyli jesz-
cze dwukrotnie, zwiększa-
jąc tym samym przewa-
gę do różnicy 15 punktów. 
Z kolei druga część pierw-
szej połowy należała do 
gospodarzy. W 33. minu-
cie Pogoń doprowadziła do 
wyniku 20:21. Orkan zdo-
był przed przerwą jeszcze 
czwarte przyłożenie, dają-
ce mistrzom Polski ofen-
sywny punkt bonusowy. 

Sochaczewski   zespół 
rozkręcił się na dobre po 
zmianie stron. W drugiej 
połowie Orkan zdobył ko-
lejnych pięć przyłożeń. 
Szczególnie efektowny był 
ponad 70-metrowy rajd 
z piłką na pole punktowe 
gracza II linii Artema Za-

rovnyia. Ekipa z Siedlec 
odpowiedziała tylko jed-
nym celnym kopem z rzu-
tu karnego. Ostatecznie 
mistrzowie Polski sięgnę-
li po pewne zwycięstwo, 
wygrywając różnicą aż 38 
punktów. 

Jesienny bilans drużyny 
Orkana Sochaczew to sześć 
wygranych i trzy porażki. 
Mistrzowie Polski ulegli ze-
społom z Warszawy, Łodzi 
i Lublina. Jeśli ekipa Macie-
ja Brażuka chce powtórzyć 
tegoroczny sukces i zagrać 
w fi nale ekstraligi, to nie 
może już sobie pozwolić na 
zbyt wiele potknięć w run-
dzie rewanżowej, która roz-
pocznie się w drugiej po-
łowie marca. Tymczasem 
rugbistów czeka cztero-
miesięczna przerwa w roz-
grywkach ligowych. Tre-
ningi zimą będą odbywać 
się głównie na siłowni.

Sponsorzy strategiczni RC Orkan: Miasto Sochaczew i PKN ORLEN; Sponsorzy generalni: KGHM Polska 
Miedź, Gardenia Sport, Fundacja PGNiG; Sponsorzy główni: HBRS, PEC Sochaczew, ZWiK Sochaczew, Fast Service, 
Murapol, Żywiec Zdrój, G-Shock, Zibi-Casio, Tamex-Obiekty Sportowe, InterFresh, Poltrans Sochaczew; Sponsorzy: 
Carrefour, Drukarnia Chrzczany, SochBud, Cukiernia Lukrecja, Grupa Aljeka, Kawecki Transport; Główny partner 
medialny RC Orkan: Radio Sochaczew i TuSochaczew.pl

Bez jesiennych zaległości
Rugbiści Orkana Sochaczew zakończyli rundę jesienną rozgrywek ekstraligi. 
W jedynym rozegranym meczu IX kolejki, w niedzielę 6 listopada, drużyna 
Macieja Brażuka pokonała w Siedlcach tamtejszą Pogoń 61:23.
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Awenta Pogoń Siedlce - Orkan Sochaczew 23:61 (20:28)
Punkty Orkan: Michał Kępa 21, Bartłomiej Sadowski 10, Michał Szwarc 5, Michał Polakowski 5, Artem Zarovnyi 5, 

Krystian Olejek 5, Marcin Krześniak 5, Jakub Młyńczak 5
Skład RCO: Oktawian Polakowski, Michał Gadomski, Michał Polakowski, Artem Zarovnyi, Krystian Olejek, 

Jonathan O’Neill (Jakub Młyńczak), Jakub Budnik (Andre Meyer), Mateusz Pawłowski, Adrian Pętlak (Dawid 
Plichta), Michał Kępa, Bartłomiej Sadowski (Filip Szufliński), Nicolas Coronel (Bartłomiej Wojciechowski), Michał 

Szwarc, Radosław Rakowski (Damian Rogowski), Marcin Krześniak (Kamil Miękus)

Pięciu zawodników Orkana - Damian Pisarek, Adam Szwarc, 
Kacper Wróbel, Adam Lewandowski i Kamil Zieliński - w 
dniach 6-13 listopada zagrało w drużynie reprezentacji Pol-
ski podczas mistrzostw Europy do lat 20. Polska przegrała 
pierwsze spotkanie w Lizbonie z gospodarzami turnieju 
10:43 (3:19). W drugim meczu, w środę 9 listopada, biało-
-czerwoni pokonali zespół Niemiec 26:12 (10:7) i w ostatnim 
dniu turnieju, w niedzielę 13 listopada, zagrali o piąte miejsce 
z Rumunią. Niestety, nie udało się. Przegrali z zespołem 
z Bałkanów 9:34 (9:12) i ostatecznie zajęli szóste miejsce.

Siatkarze w chodakowskiej 
hali MOSiR rywalizują nie-
mal w każdy weekend. Mecze 
IV kolejki Amatorskiej Ligi 
Piłki Siatkowej rozegrano 
w sobotę 5 listopada. Ak-
tualnym liderem tabeli jest 
zespół z Wyszogrodu, ale to 
dopiero początek sezonu. 

Dwa mecze czwartej serii spo-
tkań zakończyły się pewnymi 
wygranymi w trzech setach – 
drużyna Szefy pokonała Spar-
tę Szczytno a Wyszogród nie 
dał szans ekipie z Bielic. Jedy-
nie starcie Piasta Feliksów z 
Paprotnią zakończyło się do-
piero po tie-breaku, w któ-
rym lepsi okazali się siatkarze 
z gminy Sochaczew. 

Następna V kolejka ALPS 
zostanie rozegrana w niedzielę 
20 listopada. Na parkiecie cho-
dakowskiej hali Volley Team 
Paprotnia zagra z Bielicami, 

Szefy zmierzą się z Piastem 
Feliksów a sochaczewski Vol-
ley podejmie Spartę Szczytno. 
Wyniki, tabela, składy drużyn 
oraz terminarz spotkań do-
stępne są na stronie organiza-
tora ligi: mosir.sochaczew.pl.

Wyniki IV kolejki ALPS
GUKS Sparta Szczytno – Szefy 0:3 
(22:25, 26:28, 15:25)

MVP: Rafał Pałuba (Szefy)
KS Piast Feliksów – Volley Team Paprotnia 3:2 
(25:16, 18:25, 28:26, 23:25, 15:10)

MVP: Piotr Ostrowski (KS Piast Feliksów)
Bielice – Wyszogród 0:3 (16:25, 7:25, 22:25)
MVP: Piotr Domański (Wyszogród)

ALPS po czterech kolejkach
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W sobotę 29 października w 
Kielcach zostały rozegrane Mi-
strzostwa Polski Młodziczek 
w Judo. Zawodniczka UKS 
„Siódemka” Sochaczew - Olga 
Piechna, po stoczeniu pięciu 
walk, wywalczyła piąte miej-
sce w swojej kategorii wagowej. 
Po pierwszej wygranej walce, 
w drugim pojedynku doznała 
urazu barku i dokuczał jej ból, 
nie chciała jednak, żeby wyco-
fać ją z turnieju. Dwie następ-

ne walki wygrała z medalistka-
mi pucharów Polski. Walka o 
brązowy medal zakończyła się 
w dogrywce, po zaciętym boju, 
na korzyść przeciwniczki. Me-
dal był bardzo blisko.

Olga Piechna piąta w kraju
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Drużyna tenisa stołowego 
WKS Sochaczew rozpoczęła 
nowy sezon rozgrywek w V 
Lidze Mazowieckiej. Druży-
na z naszego miasta ma już za 
sobą cztery kolejki. Trzy spo-
tkania wygrała i odnotowała 
jedną porażkę. 

W pierwszym meczu socha-
czewscy tenisiści stołowi wy-
grali z IKS AWF Warszawa 8:2. 
Drugie ligowe starcie z SRS IV 
Łomża przegrali 5:8. W trzecim 
meczu zmierzyli się ze spadko-
wiczem z IV ligi – ekipą Nad-
wiślanina Płock i odnieśli pew-

ne zwycięstwo 9:1. W minioną 
niedzielę, 13 listopada, zagrali 
na wyjeździe w Wiskitkach i po 
dobrym spotkaniu wygrali 8:4. 

W barach WKS Sochaczew 
w tym sezonie zagrali: Maciej 
Kilanowski, Kacper Janowicz, 
Łukasz Turlej, Piotr Szepiećko, 
Adam Ertman, Wojciech Ga-
bler, Adam Kopczyński.

Kolejny ligowy mecz teni-
siści stołowi WKS Sochaczew 
zagrają w hali przy ul. Kuso-
cińskiego w niedzielę 27 listo-
pada o godz. 11.00. Ich rywa-
lem będzie zespół GKS Fala 
Nowy Duninów. 

Kolejny sezon w V lidze
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Wszystkie cztery imprezy roz-
poczęły się w tym samym cza-
sie, przed południem w pią-
tek 11 listopada i każda z nich 
miała patriotyczny charak-
ter. Najwięcej uczestników na 
starcie zgromadziła, otwarta 
dla wszystkich zainteresowa-
nych, czwarta edycja Socha-
czewskiego Biegu Niepodle-
głości. 

Wystartowało 
280 osób
Przed głównym biegiem na 
dystansie ok. 5 km ulicami 
miasta, na placu Kościusz-
ki rozegrano sześć biegów dla 
dzieci i młodzieży. W biegu 
malucha najlepszą dziewczyn-
ką była Ania Kacprzak, w gru-
pie chłopców najszybciej run-
dę po placu zrobili ex eaquo 
Kuba Błaszczyk i Franek Tra-
wiński. W rywalizacji dzieci 
z klas I-IV zwyciężyli Hania 
Bolczak i Mikołaj Domański a 
w najstarszej grupie młodzie-
ży z klas V-VIII Magda Nie-
wiadomska i Bartosz Lus.

Bieg główny wygrał tego-
roczny zwycięzca Biegu Tro-
pem Wilczym - Wiktor Sot, 
młody piłkarz z Promyka Nowa 
Sucha, a pierwsza linię mety 
wśród pań przekroczyła Roksa-
na Wasielewska, która również 
wygrała w swojej kategorii w 
Biegu Tropem Wilczym 2022.

Zwycięzcy otrzymali pa-
miątkowe puchary i nagro-
dy rzeczowe, które wręcza-
li zastępca burmistrza Dariusz 
Dobrowolski, wiceprzewodni-
czący rady miejskiej Edward 
Stasiak, radny miejski i jedno-
cześnie kierownik wolontariatu 
Piotr Pętlak. Imprezę poprowa-
dziła Agata Kalińska - naczel-
nik Wydziału Sportu i Orga-
nizacji Pozarządowych. Nad 
przebiegiem zawodów czuwał 
sędzia główny Emanuel Zim-
ny wraz z ekipą wolontariuszy.

Frekwencja w czwartej 
edycji Sochaczewskiego Bie-
gu Niepodległości trochę za-
skoczyła organizatorów, któ-
rzy przygotowali pamiątkowe 
medale tylko dla 200 osób. 
Tymczasem w imprezie wy-
startowało łącznie 280 biega-
czy. Zawodników, dla których 

zabrakło medali, MOSiR za-
prasza po ich odbiór, od piąt-
ku 18 listopada w pływalni 
„Orka” przy ul. Olimpijskiej. 
W biegu głównym dużą gru-
pę uczestników stanowili 
uczniowie Technikum Kształ-
cenia Zawodowego nr 1 im. 
mjr Feliksa Kozubowskiego 
w Sochaczewie, którzy, dzię-
ki zaangażowaniu nauczyciela 
Adama Góralczyka, wystarto-
wali w 67 osobowej ekipie. Ze 
względu na duże zaintereso-
wanie biegiem organizatorzy 
podjęli decyzję, że przyszło-
roczny 5. Sochaczewski Bieg 

Niepodległości wystartuje ze 
stadionu MOSiR przy ul. War-
szawskiej.

Młodzi adepci rugby
Z kolei na stadionie w Dzień 
Niepodległości odbył się re-
gionalny turniej dzieci i 
młodzieży w rugby, orga-
nizowany przez RC Orkan 
Sochaczew. W zawodach, 
oprócz gospodarzy, wzięły 
udział drużyny MKS Ogni-
wo Sopot, Juvenia Kraków, 
OKS Skra Warszawa oraz 
AZS AWF Warszawa. Kluby 
uczestniczące w imprezie wy-

stawiły łącznie 17 drużyn w 
kategoriach wiekowych mi-
krus, mini żak, żak oraz mło-
dzik, łącznie ponad 250 mło-
dych adeptów rugby. 

Klasyfi kacja turnieju:
Mikrus: udział wzięli za-

wodnicy RC Orkan Socha-
czew, MKS Ogniwo Sopot, 
OKS Skra Warszawa – w tej 
kategorii brak klasyfi kacji, li-
czyła się radość najmłodszych 
uczestników. 

Mini żak: 1. Ogniwo So-
pot, 2. Skra Warszawa, 3. Or-
kan Sochaczew, 4. AZS AWF 
Warszawa

Żak: 1. Ogniwo Sopot I, 2. 
Skra Warszawa, 3. AZS AWF 
Warszawa, 4. Ogniwo Sopot 
II, 5. Orkan Sochaczew 

Młodzik: 1. Orkan Socha-
czew, 2. Ogniwo Sopot, 3. Ju-
venia Kraków, 4. Skra Warsza-
wa, 5. Orkan Sochaczew II

Patronat nad imprezą ob-
jął Maciej Małecki – Sekretarz 
Stanu w Ministerstwie Akty-
wów Państwowych. Sponso-
rem tytularnym zawodów był 
Holiday Inn Express® Warsaw 
– Mokotów, który ufundo-
wał również nagrody specjal-
ne w postaci voucherów zaku-

powych fi rmy Decathlon dla 
zwycięzców poszczególnych 
kategorii wiekowych.

Na dwie 
lub cztery długości
W pływalni „Orka” rozegra-
no 15. edycję ogólnopolskich 
zawodów z okazji Święta Nie-
podległości. Młodzi pływacy 
w wieku 9-15 lat ścigali się na 
dystansach 50 i 100 metrów, 
w stylach: dowolnym, klasycz-
nym, grzbietowym i motylko-
wym. Na torach rywalizowali 
zawodnicy z 14 klubów z całe-
go kraju, w tym reprezentan-
ci sochaczewskiego WOPR i 
UKS „Dwójka” Sochaczew, 
którzy wywalczyli w sumie 
pięć brązowych medali. Dwu-
krotnie na najniższym stop-
niu podium stanął  Szymon 
Mierzejewski (Dwójka Socha-
czew). Był trzeci na dystansie 
100 metrów w stylu dowol-
nym i grzbietowym. Ponadto 
brązowe medale wywalczyli 
Dawid Stefaniak (WOPR) - 
50 metrów w stylu dowolnym, 
Antonina Kuśmider (Dwój-
ka) - 100 metrów stylem kla-
sycznym oraz Adam Szydlik 
(Dwójka) - 50 metrów stylem 
klasycznym. Medale i dyplo-
my wręczali m.in. dyrektor 
MOSiR Anna Pawłowska oraz 
wiceprzewodniczący   rady 
miejskiej Arkadiusz Karaś.

Dziewięć godzin 
przy stołach
W rozegranym w hali MOSiR 
przy ul. Kusocińskiego turnie-
ju o Puchar Niepodległej, bę-
dącym czwartą rundą grand 
prix Sochaczewa w tenisie sto-
łowym, padł rekord frekwencji. 
W trzech kategoriach – open, 
kobiet i młodzieży do 15 lat - 
wystartowało 67 zawodniczek 
i zawodników. Turniej trwał 
blisko dziewięć godzin!

W najliczniejszej (36 za-
wodników) kategorii open 
zwyciężył Kacper Janowicz, 
reprezentujący WKS Socha-
czew. Do rywalizacji pań 
zgłosiło się 11 ping-pongi-
stek, a najlepszą zawodnicz-
ką została Anna Juszczyszyn 
z Łodzi. W kategorii mło-
dzieży do 15 lat zagrało 20 
osób – zwyciężył Aleksander 
Odolczyk z Żyrardowa.

Sportowy Dzień Niepodległości
Bieg uliczny, regionalny turniej dzieci i młodzieży w rugby, zawody pływackie oraz kolejna w tym sezonie runda grand prix 
Sochaczewa w tenisie stołowym – Dzień Niepodległości minął w naszym mieście pod znakiem sportu i aktywności fi zycznej.


